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Prva vseslovenska ;istilna akcija se je
zaklju;ila. Po zadnjih podatkih naj bi
Slovenijo ;istilo 250.000 prostovoljcev,
skupna koli;ina zbranih odpadkov iz 7.000
divjih odlagali[; pa naj bi obsegala 60.000
kubi;nih metrov, kar je dose\ek, ki je 

presenetil vse.
Rekorde smo podirali tudi v Vodicah, 

kjer je akcijo koordiniralo Dru[tvo Planet
Zemlja in kjer se je zbralo kar 450 

prostovoljcev. To je skoraj dvakrat toliko,
kolikor se jih obi;ajno udele\i ob;inske
pomladne ;istilne akcije, ki ima v Vodicah
\e 11-letno tradicijo. Prostovoljci so tako 

v ob;ini Vodice zbrali ve; kot 90 kubi;nih
metrov nestisnjenih odpadkov.

O;istili smo na[o ob;ino

Anja Kova;

fotoreporta\a

Akcije so se udele\ili ;lani vseh lokalnih
gasilskih, [portnih in kulturnih dru[tev,
dru[tva upokojencev, [olarji, njihovi star[i
in u;iteljice ter [tevilni posamezniki.
Manjkal ni niti vodi[ki \upan Brane
Podbor[ek, ki je bil nad zbrano mno\ico
prostovoljcev navdu[en. Tisti, ki so \eleli
pomagati, a so bili danes zadr\ani, so se na
teren podali \e v;eraj in tako potrdili, da je
skupinski duh med Vodi;ani [e kako 

prisoten.
:lani Dru[tva Planet Zemlja vsem 

sodelujo;im tako v Vodicah kot po vsej
Sloveniji ;estitamo za uspeh!
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Sporo;ilo bralcem

Odgovorna urednica si pridru\uje pravico do objave ali neobjave,
kraj[anja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaro;enih
prispevkov v skladu s prostorskimi mo\nostmi. Izjema so odgovori
in popravki objavljenih informacij, ki bi lahko prizadeli
posameznikovo pravico ali interes, kot to dolo;a zakon. Pisma
bralcev naj ne bodo dalj[a od ene tipkane strani oziroma naj 
vsebujejo najve; 2000 ra;unalni[kih znakov. Disket in 
neobjavljenih pisem ne vra;amo.
Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom
odgovorne fizi;ne osebe (tudi v primeru institucij, organizacij,
strank, dru[tev ipd.) ter po mo\nosti s telefonsko [tevilko, na kateri
je mogo;e preveriti avtenti;nost avtorja. Vse prispevke 
sprejemamo do osmega v mesecu.

Alenka Jereb

Kako je okoljsko odgovorno ravnanje hitro in u;inkovito odzivanje
posameznikov in in[titucij, smo pretekli mesec spoznali ob
nesre;i, ki se je zgodila na avtocesti pred cestninsko postajo
Torovo. Cisterna, polna kurilnega olja, se je prevrnila na bok in 

iz enega izmed prekatov se je ta dragocena teko;ina izlila 

v neposredno okolico. Ljubljanski poklicni brigadi so pomagali
tudi lokalni prostovoljni gasilci, ki so iz bli\njega potoka odstranili
olje, ki se je izteklo vanj. Preto;iti je bilo treba [e preostalo olje 

v cisterni in seveda odkopati del onesna\ene zemlje. Na[e skrbi
glede neopore;ne pitne vode so bile v naslednjih dneh na sre;o
odve;, saj vodovod na obmo;ju nesre;e ne poteka. Vsi pa se
spra[ujemo, ali se posledice razlitja ne bodo pokazale morda nekje
v prihodnosti. Kljub vsesplo[nemu okoljskemu ozave[;anju, ki se
seveda za;ne v dru\ini in se nadaljuje v vrtcih in [olah, moramo
priznati, da nam take in podobne nesre;e lahko v hipu postavijo
\ivljenje na glavo. {ele takrat se zavedamo, kako pomembna je
neopore;na pitna voda in kako pomembno je osvojiti temeljna
ekolo[ka znanja, ki naj postanejo vodnik na[ega \ivljenja. Ob tem
dogodku pa se nam poraja vpra[anje, kako je dr\ava pripravljena
na take in podobne ekolo[ke nesre;e. Se nam je 

v prihodnosti bati, tako kot se nam je zgodilo ob
vremenski ujmi pred dvema letoma, da bomo
dele\ni velikih obljub pomo;i dr\avnih in[titucij,
ki smo jih ;akali in ;akali...

Navkljub vsemu je bolje gledati na 

problematiko z optimizmom in \eljo po bolj[i
ozave[;enosti. Da je temu res tako, pri;ajo tudi
;lanki in fotografije v tokratni [tevilki glasila, 

ki je ekolo[ko obarvana. Pripravili smo vam
fotoreporta\o o poteku vseslovenske ;istilne
akcije, ki se je je udele\ila velika mno\ica na[ih
starej[ih in mlaj[ih ob;anov. Eko [ola kot na;in
\ivljenja postaja vedno bolj pomembna tudi med
na[imi [olarji, saj so sredi maja v [oli podpisali
Eko listino, s katero so u;enci v dveh letih od
za;etka projekta dokazali, kako pomembno 

je odgovorno ravnanje do okolja. Kon;ni cilj

Na pragu ekolo[ke nesre;e
vsega pa je ekolo[ki na;in \ivljenja, ki bo te 

pridobljene osnove pri vsakem izmed u;encev ozavestil do take
mere, da bo to postal stil njegovega \ivljenja. To pomeni, da bodo
;istilne in zbiralne akcije postale na[ vsakdanjik, da na na[ih 

ulicah in poteh ne bomo pobirali smeti, saj jih nih;e ne bo
odmetaval. To pa je projekt, upajmo, na[e bli\nje prihodnosti. 
Tudi na straneh Ob;inske uprave lahko zasledite ve; ;lankov 

z okoljsko tematiko, v katerih ob;inske slu\be skupaj 

z zunanjimi sodelavci opozarjajo na pridobitve, ki bodo prispevale
h kakovostnej[emu \ivljenju na[ih ob;anov. Pi[emo tudi 

o prora;unu oziroma tistih prora;unskih postavkah, v katerih je
najve; sredstev namenjenih za vzdr\evanje in obnovo cest.
V osrednjem ;lanku smo pripravili pogovor s predsednikom
Nadzornega odbora, ki je predstavil tudi svoje poglede glede
razvoja ob;ine v prihodnosti. 
Odstiramo tudi poglede na prihodnost dru\ine in skupnosti 

evropskih narodov.

Lepo se imejte do izida naslednje [tevilke glasila. 



Fotoreporta\a< 

O;istili smo na[o ob;ino

Uvodnik< 
Na pragu ekolo[ke nesre;e

Vabilo na tabor

Ob;inska uprava poro;a< 
Razlitje kurilnega olja pri cestninski
postaji Torovo povzro;ilo lokalno
ekolo[ko katastrofo, Ravnanje z odpadki,
Kmetijska folija, Nepovratna sredstva za
urejanje javnih povr[in, Nepovratna
sredstva za energetsko u;inkovitost,
Nadstandardu in raz[irjenemu programu
ve; sredstev kot pretekla leta, Dr\avna
nepovratna sredstva usmerjamo v
razli;na okolja na[e ob;ine, V leto[njem
prora;unu poseben pomen prometni

varnosti

Seje< 

27. redna seja Ob;inskega sveta, 
28. redna seja Ob;inskega sveta

Aktualno< 

Po;itni[ke kratko;asnice, 
Regijska [tipendijska shema

Dru\bene dejavnosti< 
Zeli[;ni vrt v Vrtcu {kratek Svit, Te;aj
prve pomo;i v vrtcu, Po Sloveniji,
Slikarska kolonija na {marni gori, Dan

odprtih vrat - [ola se predstavi

Osrednji ;lanek< 
Nobena stvar ni tako dobra, da ne bi
mogla biti [e bolj[a

Dru[tva poro;ajo< 
Ob;ni zbor DU Bukovica - {inkov Turn,
PGD jubilanti, Materinski dan, Sabotin

Knji\ni koti;ek< 
Mestna knji\nica Ljubljana v projektu
Ljubljana - svetovna prestolnica knjige

Spominski dnevi< 

Dan Evrope, Dan dru\ine

:rna kronika

Zdravilne rastline< 

Peter[ilj

Fotoreporta\a< 
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Vsebina / Uradne ure

U r a d n e  u r e

Za;asni zbirni center za
lo;eno zbiranje odpadkov
Vodice

− lokacija> 
pri ;istilni napravi Vodice 
(dostop s Kamni[ke ceste ali 
ceste Vodice−Bukovica)<

− odpiralni ;as>
vsako soboto od 9. do 12. ure 
(razen ;e sobota pade na 
prazni;ni ali dela prost dan)<

− ve; informacij na http>//www.vodice.si 

ENSVET − brezpla;no 
energetsko svetovanje za
ob;ane v Vodicah

− lokacija> 
ob;inska sejna soba nad po[to 
oz. trgovino v Vodicah< 

− naro;anje strank> 
vsak delovni dan med 8. in 
15. uro na telefon (01) 833 26 10 
(sprejemna pisarna Ob;ine Vodice)<

− uradne ure>
po medsebojnem dogovoru 
svetovalca s prijavljenimi strankami 
(obvezna predhodna prijava).

Medob;inski in[pektorat>
uradne ure na sede\u in[pektorata,
Menge[ka cesta 9, Trzin, 
vsak ponedeljek in sredo med 9. in 
11. uro< v prostorih Ob;ine Vodice vsak
ponedeljek med 9. in 11. uro 
po predhodnem dogovoru na telefon 
(01) 564 47 20 (Medob;inski in[pektorat).

Javno podjetje Komunala
Vodice, d.o.o.
− poslovanje s strankami>

uradne ure v prostorih Javnega podjetja
(Dom krajanov, Utik 1), in sicer ob
ponedeljkih in petkih med 9. in 12. uro,
ob sredah med 9. in 12. ter 14. in 17. uro<

− de\urna terenska slu\ba>
tel.> (051) 622 282. 

Elektro Ljubljana, d.d.

Informacijski pisarni Elektro Ljubljana,
d.d., sta na naslednjih lokacijah>
− Dom\ale, Podre;je 48, tel. (01) 23 04 700,

faks (01) 23 04 701
Delovni ;as> od ponedeljka do ;etrtka od
7.30 do 14.30, ob sredah od 7.30 do 16.30

in 
− Ljubljana, Slovenska cesta 58, Klicni 

center (01) 23 04 001, faks> (01) 433 95 12
Delovni ;as> od ponedeljka do ;etrtka od
7.30 do 16.30, ob petkih od 7.30 do 14.30.
De\urna terenska [tevilka> 031 319 956

Obvestila o na;rtovanih odklopih elektri;ne
energije> http>//www.elektro−ljubljana.si/
default.cfm?Jezik=Si&Kat=0205

Zavod za gozdove Slovenije
− Obmo;na enota Ljubljana,

Krajevna enota Ljubljana, 
Revir Vodice>

uradne ure v prostorih ob;inske sejne
sobe nad po[to oz. trgovino v Vodicah, 
in sicer vsak ;etrtek med 7. in 9. uro
(revirna gozdarka Nina Iveta, 
tel.> (041) 657 224).

Ob;inska uprava>
− ob  ponedeljkih in petkih med 10. in 12. uro, 

− ob sredah med 10. in 12. uro ter 14. in 17. uro. 

Uradne ure \upana>
v sredo od 15. do 17. ure s predhodno najavo.

Vlo\i[;e>
vsak dan od ponedeljka do petka med 9. in

12. uro, ob sredah pa tudi med 14. in 17. uro.

sporo;anje okvar na
omre\ju javne razsvetljave>

vsak delovni dan med 8. in 15. na telefon
(01) 833 26 15 ali (01) 833 26 10 (Ob;inska
uprava Ob;ine Vodice).

Dimnikarska slu\ba>
− Dimnikarstvo, Uro[ Vera;, s.p.

telefon (041) 529 563.
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Ob;inska uprava poro;a

Petrol Plin, d.o.o.

− informacijska pisarna Vodice>
uradne ure v prostorih ob;inske sejne
sobe nad po[to oz. trgovino v Vodicah, in
sicer vsako sredo med 18.30 in 19>30
(vodja informacijske pisarne 
Bo[tjan Zupan;i;, tel. (041) 577 813),
http>//www.petrol.si/index.php?sv_path
=122,246,260,400

− de\urna terenska slu\ba>
tel.> (040) 679 344.

Upravna enota Ljubljana

− Krajevni urad Vodice>
uradne ure v prostorih Krajevnega urada
(Dom krajanov Vodice, Kopitarjev trg 1),
in sicer ob sredah med 8. in 12. 
ter 13. in 17. uro ter petkih med 8. in 13.
uro. tel.> (01) 83 32 300

− Izpostava {i[ka>
Trg Prekomorskih brigad 1, Ljubljana<

− uradne ure − Glavna pisarna 
(tel.> (01) 306 33 01)> ponedeljek, torek 
in ;etrtek med 8.00 in 15.00, 
sreda med 8.00 in 18.00 ter 
petek med 8.00 in 13.00<

− uradne ure − Oddelek za okolje in 
prostor ter premo\enjskopravne zadeve
(tel.> (01) 306 33 16) in Oddelek za
gospodarstvo, kmetijstvo in 
ob;o upravo (tel.> (01) 306 33 46)>
ponedeljek in torek med 8.00 in 12.00
ter 13.00 do 15.00, sreda med 8.00 in
12.00 ter 13.00 do 18.00 in 
petek med 8.00 in 13.00.

Telekom Slovenije, d.d.>

− prijava napak in tehni;na pomo;>
tel. (080) 10 00<

− obvestila o ve;jih okvarah na sistemu 
in na;rtovanih vzdr\evalnih delih>

* http>//www.telekom.si/podjetje/sre−
disce_za_novinarje/delovanje_storitev<

* Slu\ba za odnose z javnostmi, 
tel. (01) 234 19 68.
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Ob;inska uprava poro;a

okolja, ki bi morali voditi akcijo saniranja,
je g. \upan ob sodelovanju Uprave RS za
za[;ito in re[evanje \e 26. 5. sklical [ir[i
koordinacijski sestanek. Poleg navedenih
sklicateljev so se ga udele\ili predstavniki
vseh slu\b, ki so sodelovale pri sami 

intervenciji Agencije RS za okolje in 

prostor (ARSO), VGP Drava Ptuj 

(dr\avni koncesionar za izvajanje vodno-
gospodarske javne slu\be), DARSA, ter
dober poznavalec tukaj[njih povr[inskih in 

podtalnih voda, hidrogeolog Zvone
Mencej. Slednji je opozoril, da preostalo
kurilno olje lahko ogro\a v prvi vrsti
povr[inske vodotoke z obmo;ja med
Torovim in Vodicami, potencialno pa tudi
podtalnico, ki se steka proti vodnjaku nad
Skaru;no (ki je za na[o ob;ino zelo
pomemben potencialni vodooskrbni vir).
Predlagal je niz ukrepov za prepre;itev
najbolj ;rnega scenarija>
- ;im prej in v ;im ve;jem obsegu trajno

odstraniti kontaminirano zemljino in 

prepojen gramozni tampon pod cestninskim
platojem<

- izvesti ukrepe za prepre;itev iztekanja
olja v bli\nji poto;ek ter stalno 

odstranjevanje olja, ki se zadr\i na 

barierah<
- vizualno pregledovanje ter odvezamanje

vzorcev povr[inskih voda na obmo;ju
med Torovim in Vodicami<

- ve;mese;no (ve;letno) odvzemanje
vzorcev vode iz globinskih piezometrov
na celotnem dolvodnem obmo;ju na[e
ob;ine pod Torovim ter kontrola na 

vsebnost mineralnih olj.
:e so se udele\enci glede zadnjih treh
ukrepov hitro poenotili in se tudi \e 

izvajajo (s strani VGP Drava ob asistenci
vodi[kih gasilcev, ARSO ter na[ega JP
Komunala Vodice), ostaja odprto zlasti
vpra[anje odstranitve kontaminiranega
gramoza. Temu botruje nedore;enost 

v na[i zakonodaji oz. \e pregovorno 

Razlitje kurilnega olja pri
cestninski postaji Torovo

povzro;ilo lokalno
ekolo[ko katastrofo

Miran Sirc, univ. dipl.org.

Kot \e re;eno, so bili takoj po prejetju
obvestila o nastali nesre;i s strani Centra
za obve[;anje in prihodu na kraj dogodka
gasilci (poleg poklicnih gasilcev ljubljanske
gasilske brigade je sodelovalo preko 50
doma;ih prostovoljcev) in tehni;ni
re[evalci iz podjetja Kemis zelo u;inkoviti>
iz prevrenjene avtocisterne, cesti[;a,
obcestnega jarka in ja[ka, iz katerega so
cevi speljane v bli\nji poto;ek, so iz;rpali
pribl. 2.400 l kurilnega olja< z absorbenti
(pra[nata vpojna sredstva, pivniki, 

onesna\ene pometnine) so zajeli 

okrog 800 l ter v izkopani zemlji ob 

avtocestnem platoju pribli\no 2.600 l olja.

Z intervencijskimi ukrepi so tako uspeli
prepre;iti nadaljnje izlitje pribl. 

5.800 l kurilnega olja. 
Zlasti zaradi relativno dolgega ;asa od 

prevrnitve cisterne do posredovanja
obvestila Centru za obve[;anje (ve; kot 

30 min), ki je zatem skladno z Na;rtom
re[evanja ob nesre;ah z nevarnimi snovmi
alarmiralo Gasilsko brigado Ljubljana ter
obvestilo vse druge pristojne in[titucije,
ocenjujemo, da je v okoli[ko podtalje
vseeno izteklo in tam ostalo [e okrog 4.000
l olja. Ekolo[ka lokalna katastrofa je ve;
kot primeren izraz za nastalo stanje. Zaradi
neodlo;nosti nekaterih dr\avnih varuhov

Iz prevrnjene kamionske
cisterne je 24. 5. 2010 
v podtalje izteklo ve; tiso;
litrov kurilnega olja -
Intervencija po sami nesre;i
je bila sicer zelo u;inkovita,
zatika se pri sanacijskih
delih - Vodooskrba na[ih
ob;anov ni ogro\ena

Verjetno ni nikogar od vas, ki [e ne bi vedel za nesre;o, ki se je v dopoldanskih
urah 24. maja zgodila pred cestninsko postajo Torovo. Iz prevrnjene 
avtocisterne je v obcestno zemlji[;e za;elo iztekati kurilno olje> kljub uspe[ni
akciji gasilcev ljubljanske gasilske brigade in prostovoljcev iz skoraj vseh
dru[tev na[e ob;ine je v okolje izteklo ve; tiso; litrov tega energenta. Prava
mala ekolo[ka katastrofa, ;e vemo, da en sam liter kurilnega olja lahko
onesna\i 100.000 litrov podtalnice.
:e sámo interventno akcijo lahko samo pohvalimo, tega ne moremo re;i za
nadaljnje - sanacijske postopke. Tu se je \al ponovno pokazala neu;inkovitost
ter prelaganje odgovornosti za odredbo urgentnih sanacijskih del med
posameznimi dr\avnimi in[titucijami. Ob;ina se s takim stanjem ne more
sprijazniti, zato smo na Vlado ter pristojna ministrstva \e naslovili zahtevo
po sprejetju sanacijskega programa ter takoj[nji izvedbi nujnih ukrepov. 
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Ob;inska uprava poro;a

Po odprodaji svojega dele\a v Javnem
holdingu Ljubljana (ki povezuje ve; javnih
podjetij, med drugim Snago, ki upravlja z
deponijo Barje) v letu 2001 se je Ob;ina
Vodice na podro;ju ravnanja z odpadki
zna[la v relativno neprijetni situaciji.
Sprejemanje odpadkov iz na[e ob;ine na
deponiji Barje ni bilo ve; samo po 

sebi umevno. Holding, kot predstavnik
lastnikov deponije, je sprejem odpadkov
pogojeval s sklepanjem t. i. komercialnih
pogodb za kraj[a obdobja. Na[i ob;ani so
to ob;utili po finan;ni plati, saj so bile
mese;ne polo\nice za smeti v teh letih
ob;utno vi[je od tistih, ki so jih prejemali 

v Ljubljani. Resnici na ljubo je treba
zapisati, da je cena za odlaganje odpadkov
v Vodicah postopoma dosegla nivo polne
stro[kovne cene, v Ljubljani in nekaterih
primestnih ob;inah (lastnicah Holdinga) pa
je bila ta vrsto let podnormirana, kar je

javno podjetje dolgoro;no iz;rpavalo.
Temu ni ve; tako, saj so cene za ravnanje 

z odpadki od 1. 3. 2010 ponovno enake v
vseh ob;inah, kjer javne slu\be s tega
podro;ja izvaja Snaga. Ve; o tem 

v nadaljevanju.
Dr\avni vladni operativni program razvoja
okoljske in prometne infrastrukture je
predvidel posamezne Regijske centre za
ravnanje z odpadki (RCERO) - na[a ob;ina
sodi v obmo;je RCERO Ljubljana.
Birokratska razdelitev na t. i. smetarske
regije sama po sebi [e ni garant za uspe[no
ureditev podro;ij predelave in odlaganja
odpadkov v posameznih sredinah - 

verjetno ste seznanjeni, s kak[nimi
te\avami se po zaprtju obstoje;ih deponij
sre;ujejo na Gorenjskem, v ju\ni
Primorski, severni Dolenjski ... Sedemnajst
ob;in osrednje slovenske regije (Ljubljana,
Brezovica, Dobrova - Polhov Gradec, Dol

Na podro;ju ravnanja 
s komunalnimi odpadki 

v na[i ob;ini narejeni
kakovostni pozitivni 

vsebinski premiki
Miran Sirc, univ. dipl.org.

Ob;ina Vodice je pristopila k projektu RCERO Ljubljana -

Snagi podeljena koncesija za odlaganje odpadkov - Nove

cene, nove storitve, ni\je polo\nice

Ravnanje s komunalnimi odpadki je
besedna zveza, ki zajema naslednje
dejavnosti<
- zbiranje in prevoz,
- predelavo,
- odstranjevanje ali odlaganje 

komunalnih odpadkov.

prelaganje odgovornosti med posameznimi
dr\avnimi in[titucijami. Ob;ina je zaradi
slednjega \e takoj naslednji dan na 

Vlado RS naslovila zahtevo za izdelavo
sanacijskega programa, skladno z Zakonom
o varstvu okolja ter izvedbo nujnih 

sanacijskih ukrepov (odkop kontaminiranih
podtal). S stalnim vzdr\evanjem stikov 

s predstavniki DARSA, ARSO-ja, VGP Drava
in okoljskega in[pektorata \elimo le-to ;im
bolj pospe[iti.
Oskrba na[ih ob;anov z neopore;no pitno
vodo ni vpra[ljiva, saj voda doteka z virov,
ki jih razlito kurilno olje ne ogro\a. Ogro\a
pa podtalno zaledje skaru[kega vodnjaka -
z vsakim dnem, ko kontaminiran gramoz in
zemljina nista odstranjena, in po vsakih
ve;jih padavinah je ta nevarnost ve;ja.
Upamo (in po na[ih mo;eh se trudimo), 

da bodo pristojne dr\avne slu\be 

nujne sanacijske ukrepe uspele izvesti
pravo;asno in na ta na;in ohranile vodnjak
nad Skaru;no, ki ga lahko v naslednjih 

generacijah [e kako potrebujemo. Padec
dr\ave na tem izpitu bi bil le preve; 

bole;.

Skladno z Zakonom o varstvu okolja je za vse troje dol\na poskrbeti ob;ina.
Ob;ina Vodice, ki je zbiranje in prevoz komunalnih odpadkov s podeljeno
koncesijo Snagi uredila \e v letu 2006, je z aktivnim udejstvovanjem v
lanskem in leto[njem letu uspela ustrezno in trajnej[e urediti tudi preosta-
la, [e pomembnej[a segmenta ravnanja z odpadki. Nezanemarljivo, ;e
pomislimo, da se prete\na ve;ina ob;in (med drugim bli\nje gorenjske
ob;ine) na tem podro;ju soo;a z velikimi te\avami.
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Lokacije paletnih zabojnikov<

Lokacija Kmetija

paletnega 

zabojnika

Zapoge 21 a Janez Ho;evar

Zapoge 9 Janez Kosma;

Repnje 33 Andrej Jerman

Polje 25 Janez Debevec

Skaru;na 33 Bo[tjan Debevc

Vojsko 6 Peter Podgor[ek

Vesca 9 Franci Kosec

Koseze 22 Peter Pavel {arc

Rado :uk

Odbor za kmetijstvo in gozdarstvo se je na
dveh zaporednih sejah seznanil s potekom
in uspe[nostjo zbiranja odpadne folije, ki
nastaja pri kmetijski dejavnosti. Aktivnosti,
ki so se pri;ele pred enim letom, so
obrodile \elene sadove in skoraj presegle
pri;akovanja. Da bi se akcija uspe[no
nadaljevala, \elim v tem ;lanku obnoviti
namen zbiranja in morebitne zainteresirane
seznaniti z vsemi lokacijami, na katerih je
mogo;e odlo\iti odpadno folijo. 

Ob;ina Vodice je prisluhnila
pobudi kmetov iz na[e
ob;ine in pomagala pri
koordinaciji projekta -
Odpadno folijo prevzema in
reciklira podjetje Plasta iz
{entruperta

pri Ljubljani, Horjul, Medvode, {kofljica, Ig,
Velike La[;e, Dom\ale, Kamnik, Menge[,
Komenda, Trzin, Lukovica, Morav;e in
Vodice) je zmoglo prese;i presti\ne 

konflikte ter se dogovoriti o skupnem
pristopu k nadgradnji RCERO Ljubljana.
Skupna pogodba je bila podpisana 

15. 12. 2009. Vseh 17 ob;in bo imelo enake
pravice pri uporabi infrastrukture v sklopu
RCERO> objektov za predelavo odpadkov
(za;etek obratovanja je predviden v letu
2014), ;istilne naprave na deponiji (v fazi
poskusnega obratovanja) ter zlasti 

deponijskih oz. odlagalnih polj (tako \e
zgrajenih kot teh, ki jih bo po letu 2014
treba na novo pridobiti in urediti). Ob;ine
nelastnice Holdinga sicer ne bodo postale
solastnice RCERO, vendar bodo v Svetu
RCERO Ljubljana, kot najvi[jemu
odlo;ujo;emu organu (zadol\en bo za
spremljanje poteka investicije, cenovno
politiko, dolo;anje standardov oddajanja
odpadkov v predelavo, nadzor poslovanja
RCERO), enakopravno zastopane. Cene
storitev bodo za uporabnike celotne regije
enotne - enake polni stro[kovni ceni.
Dodatnih finan;nih obremenitev za
prora;un Ob;ine Vodice ne bo< v projekt
RCERO bomo usmerjali zgolj zbrano
okoljsko dajatev, kar sicer izvajamo \e
vseskozi.
Sklenjena pogodba o pristopu k RCERO
Ljubljana in zlasti dosedanje dobro ter
poslovno korektno sodelovanje med
Ob;ino Vodice in Snago sta bila temelja za
podpis [e enega od zelo pomembnih 

dokumentov - koncesijske pogodbe za 

izvajanje javne slu\be odlaganja ostankov
predelave ali odstranjevanja komunalnih
odpadkov. S to pogodbo je Ob;ina Vodice
ustrezno in dolgoro;no (ter [e pred 

dejanskim aktiviranjem projekta RCERO)
zagotovila prevzem komunalnih odpadkov
z na[ega obmo;ja na deponijskih prostorih,
s katerimi upravlja ljubljanska Snaga. 

S predhodno sprejetim odlokom o izvajanju
doti;ne javne slu\be v na[i ob;ini (objavljen
je bil v Uradnem glasilu Ob;ine Vodice, 

[t. 2/10) so bili uveljavljeni sodobni vsebinski
standardi na podro;ju kon;ne predelave
ter deponiranja odpadkov. Na[i ob;ani
(fizi;ne osebe) bodo skladno z odlokom in
pogodbo imeli pravico brezpla;no pripeljati
in na deponiji Barje oddati tudi manj[e
koli;ine drugih vrst odpadkov (npr. gradbene)
- podrobnej[e (tehni;ne) pogoje bodo 

v Snagi v kratkem pripravili ter vas z njimi
seznanili. 

So;asno s prej navedenim odlokom je
Ob;inski svet Ob;ine Vodice sprejel Sklep 

o na;inu izra;una storitev na podro;ju 

ravnanja s komunalnimi odpadki ter Sklep
o potrditvi novih cen - te veljajo od 

1. 3. 2010 dalje. Tudi pri tem je [lo zgolj za
uveljavitev na;ela “enake cene za enake
storitve” za vse sedanje uporabnike 

odlagali[;a Barje. Cene storitev so se
uskladile s cenami, ki \e veljajo v ob;inah
Ljubljana, Brezovica, Dobrova - Polhov
Gradec, Dol pri Ljubljani, Horjul, Medvode,
{kofljica, Ig ter Velike La[;e. Kljub dejstvu,
da se po kg odpadkov zvi[ujeta tako cena
za zbiranje in prevoz odpadkov (pri nas je
bila ta nespremenjena \e najmanj [est let)
kot cena za odlaganje odpadkov (pri nas je
ta dvig manj[i, saj smo “[ok polne lastne
cene” postopno absorbirali skozi pretekla
leta), bodo nominalni mese;ni zneski
polo\nic ni\ji. Vzrok se skriva v \e 

omenjenemu Sklepu o na;inu izra;una cen
storitev, ki vpeljuje prera;un stro[kov

storitev ravnanja z odpadki iz kg v m3

s povpre;no specifi;no gostoto odpadkov
na nivoju cele regije< predhodno se je ta
prera;un izvajal s specifi;no gostoto, ki se
je ugotavljala le na nivoju na[e ob;ine in je
pri nas bistveno vi[ja. Cene oz. zneski na
polo\nicah v Vodicah so tako sedaj precej
ni\ji od teh v nekaterih sosednjih ob;inah,
kjer se soo;ajo z neurejenimi razmerami na
podro;ju odlaganja odpadkov. 
Poenotenju cen sledi (smiselno) poenotenje
storitev< na[im ob;anom bodo tako 

v kratkem, oz. so \e na voljo, [e naslednje>
- pranje posod za smeti,
- oddajanje prese\nih koli;in komunalnih

odpadkov v posebnih vre;ah (mo\no jih
bo kupiti tudi pri nekaterih trgovcih 

v na[i ob;ini),
- lo;eno zbiranje biolo[kih odpadkov 

v naselju Vodice, kjer je gostota 

poselitve in pozidave najvi[ja, mo\nosti
kompostiranja pa s tem nekoliko ote\ene.

Brez pretiravanja lahko povzamemo, da
smo s celotnim opisanim sve\njem
podro;je ravnanja s komunalnimi odpadki
v na[i ob;ini dolgoro;no ustrezno uredili.
Skupaj z izvajalcem javnih slu\b, Snago, se
bomo trudili, da bodo storitve v bodo;e [e
bolj pisane na ko\o vam uporabnikom -
na[im ob;anom. To si vsekakor zaslu\ite,
saj iz Snaginih letnih poro;il izhaja, da ste
v mnogo;em (zbiranje nevarnih odpadkov,
uporaba ekootokov) lahko zgled ostalim
prebivalcem v regiji.

Odlagali[;a
za odpadno

folijo, ki
nastaja v
kmetijski

dejavnosti
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Skladno z vnaprej[njim dogovorom bodo
manj[i kmetje iz na[e ob;ine, ki imajo
posledi;no tudi manj odpadne folije, le-to
lahko odlagali na njim najbli\ji kmetiji 

iz zgornjega seznama. Podjetje Plasta bo
odvoze izvajalo po izpolnitvi minimalnih,
ekonomsko [e sprejemljivih koli;in (min. 

5 polnih paletnih zabojnikov naenkrat),
prese\ne koli;ine (do zamenjave zabojnika)
pa bo mo; skladi[;iti in oddajati Plasti tudi
v razsutem stanju.

Kaj sodi med folije, ki jih odlagamo 

v paletne zabojnike?

- folije (;rne) za prekrivanje silosov,
- folije za ovijanje bal,
- prazne PVC vre;e za umetna gnojila,
- druge plasti;ne folije.

Ostanki vrvi, mre\ic, \ice, trda plastika 

in drugi odpadki ne sodijo v te paletne
zabojnike, saj je na ta na;in onemogo;ena
recikla\a odpadne folije!

Kam gre odpadna folija?

Odpadno folijo v podjetju Plasta predelajo
/reciklirajo nazaj v folije. Celoten 

tehnolo[ki postopek je okoljsko 

sprejemljiv in voden po standardu ISO
14001. Tudi sicer v Plasti skrbi za ;isto 

okolje posve;ajo veliko pozornost - dokaz
za to je tudi sodelovanje v opisanem 

projektu, ki samo po sebi vsekakor ni prav
dobi;konosno.

Projektu, ki je v skrbi za okolje ob 

koordinaciji Ob;ine Vodice povezal na[e
kmetovalce in podjetje Plasta, \elimo
uspe[no delovanje!

Kako pomemben je [port za razvoj otrok,
mladine in vseh ljudi, pravzaprav vemo 

vsi. Ne samo da se s [portnimi 

ve[;inami izbolj[ujejo temeljne motori;ne
sposobnosti mladih, kot so mo;, hitrost,
vzdr\ljivost in gibljivost, marve; se 

s [portom razvijajo tudi sposobnosti
manipulacije, preciznost in ravnote\je.
Poleg tega je [port temeljna aktivnost 

v otro[tvu, ki je klju;na za socializacijo, je
kulturna kategorija, zagotavlja zdravo
otro[tvo in mladost, zdrav duh in
vzdr\ljivost starej[ih ljudi.
Ob;ina Vodice vseskozi skrbi za usklajen
razvoj [porta ter zagotavlja materialne in
organizacijske pogoje. Skrbi, da je na voljo
dovolj [portnih igri[;, s sofinanciranjem
[portnih programov skrbi za kakovost in
mno\i;nost [porta, ter da otroci in mladina
varno in aktivno pre\ivljajo prosti ;as. 

{e naprej bomo skrbeli za spodbujanje
[portnih aktivnosti v na[i ob;ini tako, da
jih bodo dele\ne vse generacije in da se
vrednote in norme dru\bene odgovornosti
v [portu ne bodo zanemarjale. Zagotovili
bomo varno in ekolo[ko primerno [portno,
prometno in drugo infrastrukturo igri[;,
kolesarskih stez, pe[poti, plo;nikov,
ve;namenskih plo[;adi, zelenic itd., 

ki zvi[uje kakovost bivanja ob;anov.
V leto[njem letu se predvideva sodelovanje
na razpisu za pridobitev nepovratnih 

sredstev, namenjenih za sofinanciranje
ureditve sredi[;a vasi Repnje, bralnega
koti;ka pri knji\nici v Vodicah ter izgradnjo
novih javnih povr[in - igri[; in parkiri[; 

v okolici Osnovne [ole Vodice.
Dodeljena sredstva bodo pripomogla, da se
sredi[;e vasi Repnje v celoti uredi tako, da

Ob;ina Vodice bo
posku[ala pridobiti

nepovratna sredstva za
sofinanciranje javnih

povr[in v sredi[;u vasi
Repnje ter v Vodicah

Lilijana Djerkovi;, univ. dipl. soc. in zg.

bo primerno za izvajanje [portnih
aktivnosti ter za druge rekreacijske
potrebe. Ob;ina predvideva zgraditev
ve;namenskega [portnega igri[;a 

z okolico, ki bo namenjeno [portnim 

in drugim dru[tvom, mladini ter vsem
ostalim krajanom.
Ob;ina Vodice bo v primeru pridobitve
nepovratnih sredstev za sofinanciranje
za;ela tudi z izgradnjo oziroma
pove;anjem obsega javnih povr[in -
parkiri[;, igri[; in zelenih povr[in v okolici
O{ Vodice. 
Bralni koti;ek pri knji\nici v Vodicah 

bo eden lep[ih sredi[;, ki bo namenjen
[irjenju bralne kulture in medsebojnemu
dru\enju. Tam se bodo sre;evale razli;ne
generacije. Od najmlaj[ih, za katere se
predvideva postavitev igralnih povr[in, pa
do najstarej[ih ob;anov, ki ob lepem 

vremenu pre\ivljajo svoj ;as s knjigo 

v naravi.
Na ta na;in \eli Ob;ina prispevati k temu,
da se ;im ve; ob;ank in ob;anov 

aktivno vklju;i v \ivljenje ob;ine, pri 

;emer mislimo na medsebojno dru\enje,
prijateljevanja ter kakovostno pre\ivljanje
prostega ;asa. Dobro se namre; zavedamo,
da je urejena dru\bena infrastruktura
nekega kraja pomemben pokazatelj nivoja
osve[;enosti, kulture in organiziranosti
prebivalcev, ki tam \ivijo. Hkrati so 

tak[ni objekti v ponos kraju in njihovim
prebivalcem.

Lokacija Kmetija

paletnega 

zabojnika

Bukovica 12 Demitrij Jam[ek

Jegri[e 2, Andrej Jeraj

Vodice

Kamni[ka c. 8, KZ Medvode - 

Vodice Trgovina Vodice
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Nepovratna sredstva za
energetsko u;inkovitost

Matja\ Er\en
Energetski svetovalec Ensvet

Eko sklad, Slovenski okoljski javni sklad, je
21. 5. 2010 v Uradnem listu in na svoji 

spletni strani (http>//www.ekosklad.si)
ponovno objavil poziv za dodeljevanje
nepovratnih finan;nih spodbud ob;anom
za izbolj[anje energetske u;inkovitosti in
pove;anje rabe obnovljivih virov energije.
Ob;anom so na voljo trije razli;ni pozivi, in
sicer>
- poziv za \e izvedene ukrepe z omenjenega

podro;ja, ki jih je Eko sklad spodbujal \e
v lanskem letu do 9. 10. 2009, a je moral
lani razpis prekiniti zaradi porabe 

sredstev. Za kandidiranje po tem pozivu
torej pridejo v po[tev samo \e izvedeni
ukrepi v ;asu od 9. 10. 2009 do 21. 5. 2010,
in sicer so na voljo sredstva za solarne
ogrevalne sisteme, vgradnjo sodobnih
kotlov na lesno biomaso, vgradnjo 

energetsko u;inkovitih oken oz. zunanjega
stavbnega pohi[tva in izdelavo izolacijske
fasade. Za pridobitev sredstev mora 

vgrajena oprema ustrezati dolo;enim
tehni;nim pogojem, ki so v pozivu
natan;no opredeljeni (npr. skupna
toplotna prehodnost vgrajenih oken

mora biti manj[a od 1,3 W/m2K, ipd.). Ker
je ta poziv namenjen le za \e izvedene
ukrepe, je ;asovno omejen - vlogo je
treba oddati najpozneje do 31. 7. 2010. Po
tem ;asu ne bo ve; mo\no dobiti sredstev
za \e izvedene ukrepe!

- Najbolj ob[iren poziv je namenjen za [e
neizvedene ukrepe na/v stanovanjskih
stavbah, in sicer za solarne ogrevalne 

sisteme, vgradnjo toplotnih ;rpalk za
ogrevanje sanitarne vode, vgradnjo
toplotnih ;rpalk za centralno ogrevanje,
vgradnjo sodobnih kotlov na lesno 

biomaso, izdelavo izolacijske fasade,
toplotno za[;ito strehe oz. podstre[ja,
vgradnjo sistema prezra;evanja 

z vra;anjem toplote odpadnega zraka,
vgradnjo sistema centralnega ogrevanja 

v primeru priklju;itve na daljinsko 

ogrevanje na obnovljivi vir energije,
zamenjavo zunanjega stavbnega pohi[tva
(menjava oken), gradnjo ali nakup
nizkoenergijske ali pasivne hi[e ter nakup

stanovanja grajenega/obnovljenega 

v pasivni tehnologiji. Ta poziv bo odprt
do porabe sredstev oz. do konca leta
2010, namenjen pa je [e neizvedenim
ukrepom! To pomeni, da je pred samo
izvedbo ukrepa obvezno treba po;akati
na odobritev projekta s strani Eko sklada
in [ele potem izvesti na;rtovana dela 

v skladu z odobrenim predra;unom.
Izjemi sta edino zadnja dva od navedenih
ukrepov (nizkoenergijska in pasivna 

gradnja), pri katerih velja, da se za novo
oz. [e neizvedeno nalo\bo [tejejo tudi
dejanja, izvedena po 9. 10. 2010. Tehni;ne
podrobnosti zahtev posameznih ukrepov,
ki jih je treba izpolniti za odobritev 

projekta, so na voljo v razpisni 

dokumentaciji na spletni strani Eko 

sklada, ob;anom pa smo na voljo tudi
energetski svetovalci, kjer lahko dobijo
tudi druge strokovne napotke in tako za
svoj denar dobijo najve;ji u;inek. 

- Tretji poziv je namenjen lastnikom
ve;stanovanjskih stavb. Tu bo sklad
spodbujal toplotno izolacijo fasade in
strehe oz. podstre[ja, zamenjavo 

zunanjega stavbnega pohi[tva v skupnih
prostorih, vgradnjo centralne kurilne
naprave na lesno biomaso, vgradnjo
hidravli;nega uravnote\enja ogrevalnih
sistemov in termostatskih ventilov ter
vgradnjo sistema za delitev stro[kov
toplote. Tudi ta poziv je na voljo za [e
neizvedene ukrepe in bo odprt do porabe
sredstev oz. najdlje do konca leta 2010.
Posebnost tega poziva, ki je namenjen
ve;stanovanjskim stavbam, je [e ta, da bo
dr\ava socialno [ibkim lastnikom
stanovanj v celoti krila njihov dele\
upravi;enih stro[kov nalo\be pri prenovi
stavbe. Tako bo olaj[ana tudi pot do 75 %
soglasja eta\nih lastnikov, ki ga v takih
primerih za izvedbo ukrepov dolo;a 

veljavni stanovanjski zakon.

Posebej velja omeniti, da za vse navedene
pozive velja, da so do dodelitve spodbude
za zamenjavo oken, izdelavo izolacijske
fasade in toplotno izolacijo strehe oz. 

podstre[ja upravi;ene le stavbe, za katere
je bilo gradbeno dovoljenje izdano pred 

1. 1. 2003. S tem \eli dr\ava spodbuditi 

k pove;anju energetske u;inkovitosti 

predvsem stavbe, zgrajene [e pred 

uveljavitvijo Pravilnika o toplotni za[;iti in
u;inkoviti rabi energije v stavbah.
Eko sklad \e dlje ;asa dr\avljanom ponuja
tudi ugodne ekolo[ke kredite, ki so sicer
namenjeni za podobne ukrepe, kot jih 

v zgoraj navedenih pozivih sklad tudi 

subvencionira. Velja pa opozoriti, da se za
posameznika pri konkretni nalo\bi pomo;i
Eko sklada izklju;ujeta. Kdor je oz. bo torej
izvedbo dolo;enega ukrepa financiral 

s pomo;jo kredita pri Eko skladu, ne more
za isti ukrep prejeti tudi nepovratne
finan;ne spodbude. Lahko pa ukrep 

financira s pomo;jo komercialnega
ban;nega kredita in obenem prejme
finan;no spodbudo pri Eko skladu.
Z na[tetimi pozivi sku[a dr\ava dose;i
zmanj[anje rabe energije pri kon;nih 

odjemalcih in pove;ati rabo obnovljivih 

in okolju prijaznih virov energije. Vsa
potrebna dokumentacija je dostopna na
spletni strani Eko sklada, podrobnosti 

v zvezi s pozivi pa so na voljo na njihovih
telefonskih [tevilkah (01/241 48 61, 

01/241 48 72, 01/241 48 28 ali 01/241 48 68
vsak delovnik med 8. in 12. uro) in 

v najbli\ji energetskosvetovalni pisarni
Ensvet, kjer so ob;anom brezpla;no na
voljo tudi [tevilne druge strokovne razlage
in nasveti v zvezi z u;inkovito rabo 

energije.
Izpostava Ensvet Vodice se nahaja 

v ob;inski sejni sobi nad po[to oz. trgovino
v Vodicah. Za posvet se je treba predhodno
prijaviti, in sicer vsak delovni dan 

med 8>00 in 15>00 na telefon (01) 833 26 10
(sprejemna pisarna Ob;ine Vodice). 

S svetovalcem se boste zatem neposredno
dogovorili za ustrezen termin sestanka.

Eko sklad je ponovno pri;el z
dodelitvijo nepovratnih finan;nih
spodbud za pove;anje energetske
u;inkovitosti in rabo obnovljivih
virov energije v gospodinjstvih.



Za osnovne [ole dr\ava zagotavlja finan;na
sredstva za izvedbo obveznega u;nega 

programa, dopolnilnega pouka, dodatnega
pouka ter drugih oblik individualne in
skupinske pomo;i ter interesnih dejavnosti.
Delno sofinancira tudi smu;arsko in
plavalno [olo v naravi, zagotavlja sredstva
za jutranje varstvo u;encev 1. razreda in za
podalj[ano bivanje u;encev od prvega 

do petega razreda, sredstva za pla;e in 

izobra\evanje zaposlenih, nabavo u;il in
u;nih pripomo;kov, za materialne stro[ke
za pripravo in izvedbo pouka ter u;beni[ki
sklad. Dr\ava krije tudi stro[ke obveznih
ekskurzij ter zagotavlja sredstva za u;no
pomo; u;encem s posebnimi potrebami.
Drugi del sredstev za delovanje osnovnih
[ol zagotavljajo lokalne skupnosti. Tako
Ob;ina Vodice za Osnovno [olo Vodice
zagotavlja sredstva za materialne stro[ke
uporabe [olskih prostorov, investicijsko in

teko;e vzdr\evanje [olske stavbe in
opreme, za nakup nove opreme in sredstva
za vsakodnevne [olske prevoze u;encev. 
Za del u;nih programov, ki veljajo za 

nadstandard, raz[irjen program ter druge
neobvezne programe dr\ava ne zagotavlja
sredstev. Sredstva za izvajanje teh 

programov bi tako morali zagotoviti star[i
otrok, lahko pa sredstva zagotovi tudi
lokalna skupnost.
Tako je Ob;ina Vodice v prora;unu za leto
2010 zagotovila sredstva za> fakultativni
pouk angle[;ine za vse u;ence prvega
triletja, jutranje varstvo u;encev - voza;ev,
prevoze u;encev iz podru\ni;ne [ole 

v Utiku v Vodice, ko gre za skupne 

prireditve, izvajanje skupnih dejavnosti, za
izvajanje pouka v ra;unalni[ki u;ilnici ter
prevoze u;encev na plavalni te;aj ob
koncu 3. razreda in na sistematske 

preglede v ZD {entvid.
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Prav tako se iz teh sredstev delno pokriva
stro[ke za udele\bo u;encev na tekmovanjih
iz znanja na regijskem in dr\avnem nivoju
ter za priznanja in nagrade. Ob koncu
vsakega [olskega leta [ola uspe[ne in
prizadevne u;ence nagradi z izleti. To so
najbolj[i [portniki, pevci pevskega zbora in
izjemno u;no uspe[ni u;enci v vseh
razredih osnovne [ole. Ob;ina prispeva del
sredstev tudi za te oblike nagrade.
Ob;ina Vodice je letos za navedene 

programe namenila ve; sredstev kot
pretekla leta, in sicer 23.000 evrov.
Prepri;ani smo, da smo s temi sredstvi
omogo;ili vsem u;encem vklju;itev 

v raz[irjen program in druge nadstandardne
programe ter s tem [e izbolj[ali u;ni 

proces, ki finan;no ne bo bremenil star[ev
u;encev. 

Nadstandardu in raz[irjenemu programu
ve; sredstev kot pretekla leta

Lilijana Djerkovi;, univ. dipl. soc. in zg.

Prometna varnost ni nikoli dovolj dobra,
da ne bi mogla biti [e bolj[a. V Ob;ini
Vodice smo se odlo;ili, da jo v prvi vrsti
namenimo najbolj [ibkim udele\encem 

v prometu, to so otroci in starej[i. Ob;ina
je skupaj z Odborom za preventivo in
varnost v cestnem prometu sprejela sklep,
da se v prvi vrsti opremi [olske poti in 

prehode za pe[ce z novo vertikalno 

signalizacijo, ki bo na primeren na;in
opozarjala na naj[ibkej[e udele\ence 

v prometu. Vsa dela so bila tudi \e 

izvedena [e pred sprejetjem prora;una 

za leto 2010. Hkrati je dolo;ila, da se 

v naslednjih treh letih postavi vsa 

pomankljiva vertikalna in horizontalna
prometna signalizacija v ob;ini. Odbor je
tudi sprejel sklep, da se pot med Bukovico
in Vodicami opredeli kot nevarna za
otroke, in se tako omogo;i pouk verouka 

v podru\ni;ni [oli v Utiku. V prora;unu za
leto 2010 so namenjena sredstva tudi za>
- izgradnjo dela plo;nika ob cesti Koseze-

Skaru;na v naselju Selo, 
- preplastitev ceste Zapoge-Dornice,
- raz[iritev ceste Selo-Golo ter
- sredstva za redno letno vzdr\evanje

ob;inskih cest.

Odbor je obravnaval tudi priporo;ilo
Policije glede kri\i[;a na cesti Koseze-
Skaru;na in sprejel sklep, da se pred
kri\i[;em omeji hitrost na 70 km/h. 

V nadaljevanju je priporo;il, da Ob;inska
uprava opozori DRSC na pomankljivo
prometno signalizacijo ob dr\avnih cestah
in na grozno stanje ceste Skaru;na-Repnje. 
Navkljub vsemu pa opa\amo, da se
prometna varnost izbolj[uje, kar potrjujejo
statisti;ni podatki MNZ. Informativno 

prilagamo statistiko, ki jo vodi Policija
glede ukrepov, prometnih nesre; in 

njihovih posledic za obdobje jan-mar 2010,
ki je na voljo tudi na spletni strani>
http>//www.policija.si/index.php/statistika/
prometna-varnost.

V leto[njem prora;unu poseben pomen
prometni varnosti

Stojan Tadej Smerkolj, univ. dipl. in\. geod.

V leto[njem prora;unu za

redno vzdr\evanje ob;inskih

cest smo velik del sredstev

namenili dopolnjevanju in

izbolj[evanju prometne 

signalizacije.
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Dr\avna nepovratna 
sredstva usmerjamo 

v razli;na okolja 
na[e ob;ine

Cesti Zapoge-Dornice je zob ;asa \e
po[teno na;el “podobo”. Po sanaciji, ki bo
obsegala menjavo spodnjega ustroja (na
najbolj kriti;nih mestih), preplastitev
celotne povr[ine in ureditev bankin, bo
celotnih 400 m spet zaslu\ilo naziv cesta.
Predvidevamo, da bo obnovljena cesta
zatem, ob relativno nizkih stro[kih
vzdr\evanja, vrsto let slu\ila svojemu
namenu ter uporabnikom nudila ustrezno
udobje vo\nje. 
Ob;ina Vodice vsako leto zgradi kar precej
plo;ni[kih povr[in. Vi[inska lo;itev 

pohodnih od voznih povr[in je namre;
dokazano ena najbolj[ih za[;it [ibkej[ih
udele\encev v prometu (pe[cev, zlasti
otrok). Ena od prometno bolj obremenjenih
lokalnih cest v ob;ini je nedvomno cesta
Koseze-Skaru;na. Z nadaljevanjem gradnje
plo;nika (v lanskem letu je bil zgrajen 

od kri\i[;a s cesto JP Selo - Mer;un do
avtobusne postaje) do kri\i[;a s cesto JP
Selo - Jenko bomo [olarjem s tega obmo;ja
omogo;ili varno pot od svojih domov do
avtobusne postaje in nazaj. Konstruktivna
ureditev zemlji[koknji\nih razmer na tej
trasi je dobra popotnica k uspe[ni izvedbi
projekta.

Vodovod na obmo;ju Dobru[e, Dornic,
Zapog in Torovega je relativno dotrajan.
Vse preve;krat prihaja do okvar na
omre\ju (lomov cevi), kar uporabnikom -
ob;anom tega obmo;ja ne zagotavlja opti-
malne kakovosti vodooskrbe. Skupaj 

z upravljavcem - JP Komunala Vodice -
bomo izbrali izku[enega projektanta, ki bo
podal ustrezno projektno re[itev.
Obnovljeni vodovod bo moral zagotavljati
zadostno prevodnost, tako za porabo pitne
vode s strani ob;anov kot za po\arno
varnost< hkrati bo moral biti tla;no 

usklajen s preostalim vodoosrbnim 

sistemom. Predvidevamo, da bo po izdelavi
projektov ostalo [e nekaj sredstev za
fizi;no sanacijo vodovoda - v prvi fazi ob
samem vodohramu Repnje.
Upamo, da nam bo SVLR pravo;asno
pri\gal zeleno lu;, da bomo na;rtovane
projekte lahko izvedli v najbolj optimalni
gradbeni sezoni. Verjamemo, da jih 

prebivalci Dornic, Sela in Dobru[e \e te\ko
pri;akujete.

Miran Sirc, univ. dipl.org.

Te dni smo na Slu\bo Vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno politiko
(SVLR) naslovili vloge za potrditev v podnaslovu navedenih projektov ter pri-
dobitev nepovratnih sredstev v skupni vi[ini dobrih 47.000 eurov za njihovo
realizacijo. 
Projekti, ve; kot potrebni v svojem okolju, so dobili svoje mesto tudi v
leto[njem ob;inskem prora;unu, saj bo iz ob;inske blagajne potrebno dodati
vsaj [e dodatnih 17 tiso;akov.

V leto[njem letu nameravamo obnoviti cesto Zapoge-
Dornice, dograditi plo;nik na Selu ter za;eti s sanacijo
vodovoda na obmo;ju Dobru[e

Z novim Lokalnim energetskim konceptom
(v nadaljevanju LEK), ki ga narekuje
Energetski zakon in ki so ga svetniki 

s 13 glasovi potrdili, si v prihodnosti lahko
obetamo u;inkovito rabo energije na vseh
podro;jih. LEK tako predvideva ve;jo rabo
obnovljivih virov energije pri vseh 

porabnikih v ob;ini, spodbujanje ukrepov
u;inkovite rabe energije, zmanj[anje rabe
goriv fosilnega izvora, zmanj[anje emisij,
sanacijo potratnih stavb, ki so v upravljanju
Ob;ine, ter ;im ve;je [tevilo priklopov na
plinovodno omre\je tako za gospodinjstva
kot za ve;je porabnike. Omenjeni koncept
opozarja predvsem na [ibke to;ke pri
posameznih skupinah uporabnikov. Na
podro;ju individualnega ogrevanja [ibkost
predstavljajo> slab nadzor nad kurilnimi
napravami, slabe izolacije, slab izkoristek
in ve;je emisije starej[ih kurilnih naprav,
uporaba slabe tehnologije pri uporabi
lesne biomase ter velik dele\ uporabe
ekstra lahkega kurilnega olja. Najve;ji
energetski problem javnih stavb je 

predvsem v neustrezni regulaciji ogrevalnih
sistemov, slabi izolaciji ter dotrajanih
oknih in vratih ter neustrezni notranji
razsvetljavi. Tudi pri javni razsvetljavi
opozarjajo na zamenjavo neustreznih
svetil. V akcijskem na;rtu so predvidene
vse dejavnosti in izbolj[ave po
posameznem ;asovnem obdobju od leta
2010 do 2016.
S 13 glasovi za je bil brez razprave sprejet
Odlok o porabi koncesijske dajatve za 

trajnostno gospodarjenje z divjadjo, ki 

ga narekuje zakonodaja, soglasno pa 

spremenjen Odlok o ustanovitvi javnega
zavoda O{ Vodice in lo;eno Odlok 

o ustanovitvi javnega zavoda Vrtec {kratek
Svit Vodice, ki ju je narekovala spremenjena

Tudi lokalna skupnost se

zaveda pomembnosti

u;inkovite rabe energije

27. redna
seja

Ob;inskega
sveta

12. 5. 2010
Alenka Jereb



13

Seje

sestava obeh Svetov zavoda, o ;emer smo
\e pisali v prej[njih [tevilkah glasila.
Potrjen je bil tudi dopolnjen Pravilnik 

o sprejetju otrok v vrtec, ki vsebuje 

spremembe glede rokov za oddajo vlog
star[ev kot tudi glede [tevila to;k za 

sprejem otrok. Sprejet je bil tudi Sklep 

o imenovanju Ob;inske volilne komisije ter
Sklep o dolo;itvi vrednosti to;ke za NUSZ,
ki ostaja nespremenjena v vi[ini 0,002
eura.
Ve; ;asa so svetniki namenili obravnavi
Zaklju;nega ra;una prora;una za leto 2009
v prvem branju. Kot je povedal \upan
Brane Podbor[ek, ta izkazuje 4.573.132
eurov prihodkov, 4.436.090 eurov 

odhodkov in prora;unski prese\ek 137.042
eurov. Zaradi po;asnega postopka izdelave
OPPN v Polju niso uspeli prodati zemlji[; 

v ob;inski lasti, zato so bili prihodki 

od prodaje zemlji[; realizirani le 

47,53-odstotno. V razpravi je beseda tekla
predvsem o investicijah na projektih 

LC Menge[ - Vodice, OLN {S 14 - pod 

cerkvijo, o cesti v Pustnicah, OPPN v Polju,
izgradnji ;istilne naprave ter likvidnostnih
te\avah v ob;ini. Po besedah \upana, ki je
sku[al odgovoriti na vsa vpra[anja, ob;ina
nima likvidnostnih te\av, vse se pla;uje 

z valuto, zato tudi ni neporavnanih
zapadlih obveznosti. V prvem branju je za
omenjeni osnutek zaklju;nega ra;una
glasovalo 10 svetnikov, dva (2) sta bila
proti. 
V prvem branju so obravnavali tudi
osnutek Odloka o prora;unu Ob;ine
Vodice. Ta predvideva 6.217.569 eurov 

prihodkov in 6.399.863 eurov odhodkov.
Spregovorili so o posameznih projektih, ki
jih na;rtujejo po posameznih krajih.
Nekateri svetniki opozicije se niso strinjali
z na;rtovanimi investicijami< beseda je
tekla o spremenjenih kriterijih za ;rpanje
kohezijskih sredstev, ki jih je spremenilo
Ministrstvo za okolje in prostor. Velik del
pogovora so namenili izgradnji ;istilne
naprave in sporu z iniciativnim odborom za
prestavitev lokacije :N. Sli[ali smo tudi
o;itke, da so cilji v prora;unu premalo
konkretno opredeljeni in da mora na;rt
razvojnih programov vsebovati tudi vire
financiranja. Vse konkretne predloge bodo
premleli [e posamezni odbori. Za omenjeni
osnutek je glasovalo devet (9) svetnikov,
pet (5) jih je bilo proti.  
Ob;inski svet je soglasno potrdil tudi
povi[anje cene pomo;i na domu, ki bo s 1. 6.
2010 zna[ala 15.88 eurov za efektivno uro.

V prvi to;ki dnevnega reda so svetniki brez
razprave z 12 glasovi za in nobenim proti
glasovali za sprejem poro;ila o delu
Medob;inskega in[pektorata za preteklo
leto. Z 11 glasovi so potrdili tudi na;rt dela
za leto 2010. Ta v na[i ob;ini predvideva
predvsem poostren nadzor mirujo;ega
prometa na obmo;ju Kopitarjevega trga,
na parkiri[;u pri pokopali[;u in osnovni
[oli, na obmo;ju avtobusnih postajali[; in
plo;niku na Kamni[ki cesti. Pospe[eno bo
izveden tudi nadzor na cestah ob za;etku
[olskega leta ter ob razli;nih [portnih in
drugih prireditvah, kot tudi nadzor nad
kmetijsko mehanizacijo predvsem zaradi
nanosa umazanije na cestne povr[ine in
hkrati ogro\enosti ostalih udele\encev 

v prometu. Opozarjajo tudi na pogoste
kr[itve javnega reda in miru ter vandalizma
na obmo;ju javnih [portnih povr[in, [ol in
vrtcev, zlasti v popoldanskem in ve;ernem
;asu. Izvajanje vandalizma ogro\a [e
;akalnice na avtobusnih postajali[;ih,
posode za odpadke na javnih povr[inah,
drogove javne razsvetljave ter vertikalno
prometno signalizacijo. In[pektorji bodo
opravljali nadzor preko in[pekcijskih 

pregledov, redarska slu\ba pa preko
redarskih obhodov in pregledov. 
Brez razprave je bil z devetimi (9) glasovi za
in [tirimi (4) proti sprejet tudi Zaklju;ni
ra;un prora;una za preteklo leto. Ve; ;asa
pa so svetniki namenili obravnavi predloga
Odloka o prora;unu za leto 2010. Kot je
uvodoma povedal \upan Brane Podbor[ek,
je predlog spremenjen in dopolnjen 

s predlogi, ki so jih podali posamezni
odbori in komisije. Upo[tevali so tudi 

predlog Odbora za finance, da naj se
ob;ina Vodice zadol\i za izgradnjo ;istilne
naprave samo v primeru, da bodo 

izpolnjeni vsi pogoji, po sprejetju rebal-
ansa prora;una. V razpravi smo sli[ali
ponovne dileme posameznih opozicijskih
svetnikov glede prerazporeditve denarja
po posameznih postavkah oziroma

28. redna seja 
Ob;inskega sveta

31. 5. 2010

Alenka Jereb

vpra[anja o dokon;anju \e za;etih investicij,
predvsem o dokon;anju osnovne [ole.
Sledile so obse\ne \upanove obrazlo\itve,
predvsem o dejavnostih, ki se bodo med
poletnimi po;itnicami odvijale na starem
delu [ole z namenom zadostiti predpisom 

o protipotresni varnosti stavbe. Za omenjeni
prora;un je s tremi amandmaji, ki jih je
predlagal \upan, glasovalo devet (9) 

svetnikov, dva (2) sta bila proti. 
Z devetimi (9) glasovi za in enim (1) proti je
bilo potrjeno tudi letno poro;ilo 

JP Komunala Vodice, z 10 glasovi za in
nobenim proti pa tudi letni program dela
omenjenega podjetja za teko;e leto. 

V razpravi smo sli[ali polemiko 

o upravi;enosti delovanja JP Komunala
Vodice ter o mo\nostih za njeno ukinitev.
Sklenili so, da bodo izvedli analizo prednosti,
slabosti in mo\nosti za izvajanje gospodarskih
javnih slu\b odvajanja odpadnih voda
preko javnega podjetja oziroma javnega
podjetja s koncesijo.
V pobudah in predlogih so spregovorili 

o nedavni nesre;i na avtocesti z izlitjem
kurilnega olja v naravo. |upan pa je svetnike
seznanil tudi s svojo odlo;itvijo, da na
naslednjih volitvah ne bo kandidiral, saj je
bila to tudi ena izmed volilnih obljub - da
ne bo \upan ve; kot dva mandata.   
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Aktualno

Po;itni[ke kratko;asnice 2010
Spet je leto naokoli, za;etek poletja in 

z njim konec [olskega leta. V poletnem
;asu, ko ni dnevnega sre;evanja na [olskih
hodnikih ter na razno raznih kro\kih in
treningih, so mo\nosti za dru\enje omejene
na vrstnike iz sose[;ine in predvsem na
posedanje pred ra;unalnikom in televizorjem.
Pre\iveti najlep[e poletne dni pred
ra;unalnikom in televizijo ni ravno
najbolj[i na;in za pridobivanje tak[nih in
druga;nih izku[enj. 
Tradicija Ob;ine Vodice je, da v poletnem
;asu zagotovi kakovostno in aktivno
pre\ivljanje po;itnic osnovno[olskim 

in vrt;evskim otrokom. Pripravili smo
pester in raznolik program, ki bo otrokom
zapolnil dopoldanski ;as. V leto[njem letu
bodo tako potekale naslednje
kratko;asnice> Nazaj k naravi, Mala [ola
nogometa, Ustvarjalna kolonija ter {ola
tenisa in rolanja.
Kratko;asnica Nazaj k naravi bo otrokom
predstavila, kako se vzpostavi stik z \ivalmi
in kako se je treba do njih obna[ati, ter

pomagala odpraviti predsodke o \ivalih.
Odpravili se bomo tudi na izlet v \ivalski 

vrt in [li na jahanje. Poseben dan pa bo
“ekodan”, v sklopu katerega se bomo zapeljali
na deponijo Barje in spoznali, kako
pomembno je lo;evanje odpadkov in
varovanje okolja, v katerem \ivimo. Za
zaklju;ek tedna bomo poleteli z balonom. 
Dve kratko;asnici pa sta namenjeni [portnim
navdu[encem. Glede na to, da letos poteka
svetovno prvenstvo v nogometu, bomo
imeli Malo [olo nogometa, na kateri bomo
osve\ili nogometno znanje, zraven pa [e
poskrbeli za svoje zdravje z igranjem
nogometa. Na to kratko;asnico se lahko
prijavijo otroci vseh starostnih skupin.
Druga [portna kratko;asnica bo namenjena
u;enju tenisa za malo starej[e in u;enju
rolanja za malo mlaj[e.
Kratko;asnica Ustvarjalna kolonija bo
namenjena risanju, slikanju, oblikovanju
glinenih izdelkov in kuharskemu te;aju.
Kratko;asnica se bo zaklju;ila z razstavo in
pogostitvijo.

Matja\ Gor;an

Vse kratko;asnice bodo potekale med 

tednom od ponedeljka do ;etrtka od 9. do
13. ure. Vsak petek pa skupaj z otroki za
star[e pripravimo zaklju;no sre;anje, 

tako da kratko;asnica takrat poteka 

v popoldanskem ;asu od 13. do 17. ure. 
Prav tako bomo leto[nje leto organizirali
prevoz otrok, nezgodno zavarovanje in
malico.

Opomba>
Podroben opis kratko;asnic s predvidenimi
termini bo razdeljen u;encem O{ Vodice
ter otrokom Vrtca {kratek Svit Vodice.
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Dru\bene dejavnosti

Skupaj z gospo Marijo Jamnik smo ob vrtcu
zasadili zeli[;ni vrt. Otroci bodo skrbeli
zanj in opazovali rast ameri[kega slamnika,
bele koprive, plahtice, kitajskega o\epka,
mad\arske kislice, timijana, ;rne, 

kodraste in maro[ke mete ... Skupaj bomo
spoznavali ve; kot dvajset zdravilnih zeli[;
in njihove zdravilne u;inke. Kmalu si bomo
skuhali tudi zeli[;ni ;aj. Naravo in
ekolo[ke vsebine \elimo na razli;ne 

na;ine ;im bolj pribli\ati otrokom. Ob
mednarodnem dnevu otroka smo dru\inam
podarili “ekoigro”, seveda pa skrbimo tudi
za urejenost okolice in se pripravljamo na
podpis ekolistine.

Zeli[;ni vrt v Vrtcu {kratka Svita
Hedvika Rosulnik 

V Sloveniji vsako leto za posledicami
sr;nega infarkta umre pribli\no dva tiso;
ljudi, v prometnih nesre;ah pa nekaj manj
kot tristo. Raziskave ka\ejo, da v primeru
kakr[ne koli nezgode k po[kodovancu
pristopi in pomaga le eden od desetih
naklju;nih mimoido;ih. Prav od hitre in
pravilne prve pomo;i pa je odvisno, ali 

bo ponesre;eni \ivel ali pa bo zaradi 

neodlo;nosti in morebitnega neznanja
o;ividcev umrl. 
V Vrtcu {kratek Svit se tega problema
dobro zavedajo, zato so si vzeli ;as ter
medse povabili [tudente Medicinske 

fakultete v Ljubljani, ki prostovoljno 

organiziramo brezpla;ne obnovitvene
te;aje prve pomo;i. Gre za projekt Za 

\ivljenje, ki deluje v okviru Dru[tva 

[tudentov medicine Slovenije z namenom
ozave[;anja javnosti o problematiki prve
pomo;i. Zavedamo se, da znanje prve
pomo;i kaj hitro zbledi, zato smo se 

z veseljem odzvali in izvedli te;aj za 

njihove vzgojiteljice. Najprej so poslu[ale
predavanje, kjer so obnovile teoreti;no
znanje, nato pa je sledil [e prakti;ni del, ki
ga vodimo [tudenti in[truktorji. Razdelile
so se v skupine ter se prakti;no preizkusile
na [tirih postajah> s pomo;jo lutke so 

izvedle temeljne postopke o\ivljanja in 

se nau;ile uporabe avtomatskega 

defibrilatorja (AED), napravile so 

kompresijsko obvezo in ponovile bo;ni
polo\aj za nezavestnega. Pogovarjali smo

Te;aj 
prve pomo;i

v Vrtcu
Vodice

se tudi o imobilizaciji zlomov, kako ravnati
v primeru izbitih zob, tujka v dihalnih
poteh, krvavitvah iz nosu in [e marsi;em. 
Vsi skupaj se zavedamo, da je znanje prve
pomo;i treba ponavljati, utrjevati in
obnavljati z novimi dognanji medicinske
znanosti, saj lahko le tako zmanj[amo strah
in neodlo;nost. Ukrepanje v primeru 

nezgodne situacije ni le zakonska
obveznost, ampak mora biti refleksni odziv
na dano situacijo in eti;na dol\nost
vsakega ;lana dru\be. S pravilno in hitro
pomo;jo pa lahko zve;amo mo\nost
pre\ivetja kar za trikrat!

Mirijam Nahtigal, 
za projekt Za \ivljenje
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V zadnjih letih smo na sejah

Ob;inskega sveta lahko spremljali

pestro razpravo ob sprejemanju

ob;inskih prora;unov in zaklju;nih

ra;unov. Zanimivo je, da je bila letos

razprava o teh dokumentih relativno

umirjena. O zaklju;nem ra;unu letos 

v drugem branju sploh ni bilo

razprave, nekoliko ob[irnej[a je bila

ob sprejemanju prora;una. Kje vidite

vzroke za to?

Menim, da je eden od razlogov tudi 

dejstvo, da se po;asi kon;uje mandat temu
Ob;inskemu svetu. Pred volitvami namre;
svetniki no;ejo posegati v prora;un 

z nerealnimi projekti. Pa tudi ob;anke in
ob;ani smo se v zadnjih letih nau;ili,
katere politi;ne obljube so izvedljive in
katere ne. Gre torej tudi za taktiziranje
pred lokalnimi volitvami. Sicer pa sem 

v letih dela v Dr\avni upravi pa tudi na
lokalnem nivoju \e ve;krat opazil nek 

zanimiv pojav v zvezi s prora;unskimi
razpravami. Zelo pogosto se dogaja, da se -
tako na nivoju ob;ine kot tudi na 

nivoju dr\ave - ob pripravi in izvajanju
prora;unov razprava ponavadi razvname
ob manj pomembnih zadevah. To pomeni,
da ob;inski svetniki ali pa poslanci zelo
radi in pogosto razpravljajo o malenkostih.
Po doma;e povedano - kregamo se ob
majhnih zneskih, medtem ko gredo veliki
projekti z veliko denarja kar nekako mimo.
Po drugi strani pa je pomanjkanje resne
prora;unske razprave tudi rezultat tega, 

da se ve;ina strokovnih in politi;nih 

usklajevanj opravi \e precej ;asa pred
potrditvami na seji Ob;inskega sveta.

Kaj bi sami spremenili v pora;unu 

za leto[nje leto?

Leto[nji ob;inski prora;un ima dve
zna;ilnosti. Je zadnji prora;un pred
lokalnimi volitvami, druga zna;ilnost pa so
zaostrene gospodarske in seveda finan;ne
razmere. Tako kot se gospodarska kriza
pozna v dru\inskih prora;unih, tako se

pozna tudi v dr\avnem prora;unu in 

seveda tudi v prora;unu ob;ine Vodice.
Glede na to lahko re;em, da je tokratni
prora;un dokaj realen. Prora;un upo[teva
tudi vse tiste mo\nosti finan;nih prilivov,
za katere Ob;ina lahko upravi;eno
pri;akuje, da ji pripadajo. Predvsem zaradi
res te\avnega gospodarskega in finan;nega
polo\aja dr\avnega prora;una pa se bojim,
da bo mogo;e [e letos potreben kak[en
rebalans oz. popravek prora;una navzdol.
Vendar, kot sem \e rekel, bo to predvsem
zaradi kr;enja dr\avnega prora;una. Na 

to pa Ob;ina ne more vplivati. 
Kar se ti;e va[ega vpra[anja, kaj bi 

spremenil v prora;unu, pa osebno menim,
da bi se v ob;inskem prora;unu nujno
moral odra\ati dolgoro;ni razvoj ob;ine.
Ob;inski prora;un bi se moral bolj kot 

na “ga[enje” posameznih problemov 

osredoto;iti na celovito problematiko
razvoja ob;ine. V prora;unu bi morale biti
razvidne jasne razvojne usmeritve 

z ustreznimi investicijami in projekti za ve;
let vnaprej. Mislim, da dolgoro;ni razvoj
ob;ine ne sme biti talec politi;nih in 

drugih interesov. Z razvojno naravnanim
prora;unom bi prepre;ili, da bi se razvojne
prioritete lahko kadar koli kar tako 

spreminjale, po trenutni potrebi ali, kar 

je [e huje, glede na politi;no in lobisti;no
mo; posameznikov. Brez tega bo ob;inski
razvoj stihijski, poraba denarja pa bolj
nepregledna. 

Kako pa bi to prepre;ili ...?

Za to je treba pristopiti k sprejemu 

razvojnega programa ob;ine, ki ne sme biti
le kos papirja. To mora biti dokument, 

ki zavezuje vodstvo ob;ine in v katerega
pripravo je treba vklju;iti strokovnjake 

iz ob;ine, kakor tudi druge, ;e jih ob;ina
nima. Toda v ob;ini Vodice \ivi veliko ljudi,
ki bi s svojim znanjem in izku[njami lahko
bistveno pripomogli h kvaliteti dokumenta.
Kon;no verzijo pa bi bilo mogo;e smiselno
potrditi kar s [iroko javno razpravo.
Kako gledate na dejstvo, da smo 

v razpravah na sejah Ob;inskega sveta

pogosto sli[ali o;itke, da je Ob;ina

zadol\ena? Na eni izmed zadnjih sej pa

smo sli[ali  pohvalo \upanu, ker nismo

zadol\eni. Kaj je torej res - smo ali

nismo zadol\eni?

Kolikor poznam stvari, Ob;ina Vodice sodi
med tisti manj[i del slovenskih ob;in, 

ki niso zadol\ene. In to je dobro. Torej 

govorim o tem, da Ob;ina nima najetih 

Nobena stvar ni
tako dobra, da 

ne bi mogla biti 
[e bolj[a

Kljub poletju, ki \e po[teno trka na na[a vrata in med nas
prina[a poleno brezskrbnost, sem se odlo;ila, da v goste
povabim Franca Stanonika, da spregovoriva o delu
Nadzornega odbora. Je njegov predsednik, zato dobro
pozna delovanje Ob;ine, aktivno pa se je vklju;il tudi 
v pridobivanje nepovratnih sredstev. V zanimivem 
razgovoru je ocenil trenutno stanje in razkril svojo vizijo
razvoja Ob;ine.

Alenka Jereb
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dolgoro;nih ali premostitvenih kreditov pri
komercialnih bankah. S tega zornega kota
Ob;ina ni zadol\ena. Po drugi strani pa je
treba povedati, da se je v zadnjih letih ob
[tevilnih investicijskih projektih, predvsem
komunalne infrastrukture, seveda nabralo
kar nekaj [e neporavnanih obveznosti
Ob;ine do izvajalcev. To pa je tudi neke
vrste ob;inski dolg, ki se seveda prena[a 

v naslednji mandat. Torej, Ob;ina ima 

v skladu s sklenjenimi pogodbami 

[e finan;ne obveznosti do nekaterih 

izvajalcev, ki zapadejo v naslednja leta in
kar bo v prihodnjem obdobju seveda treba
poravnati.

Kot vem, ste nasprotovali predlogu

Odbora za komunalo, da se do najvi[je

mo\ne mere zadol\imo za namen

izgradnje ;istilne naprave na

Skaru;ni. Zakaj?

Na zadnji skupni seji Odbora za finance in
Nadzornega odbora pred prora;unsko
razpravo Ob;inskega sveta sem jasno 

predstavil osebno stali[;e in stali[;e
Nadzornega odbora, da zadol\evanje
Ob;ine v tem trenutku ni potrebno 

oziroma bi bila tak[na odlo;itev napa;na.
Vesel sem, da je Ob;inski svet na[e 

argumente sprejel in da je bila na koncu
sprejeta modra re[itev. Namre;, glede na
vi[ino ob;inskega prora;una Ob;ina nima
mo\nosti najemanja kreditov v ve;jih 

zneskih. V skladu z zakonodajo bi se Ob;ina
v tem trenutku lahko zadol\ila najve; za
dobrega pol milijona evrov. Kar pa za
celotno investicijo predstavlja majhen 

znesek. Vsekakor pa je pred zadol\evanjem
treba pripraviti celotno in realno finan;no
konstrukcijo projekta. To ne more biti
odlo;itev na hitro. Glede na to, da je bil 

v Ob;ini \e pred ;asom sprejet nek 

neformalni dogovor, da se ob;inski
prora;un lahko zadol\i samo za 

infrastrukturne projekte odvajanja
odpadih voda, se pravi za kanalizacijo in
;istilno napravo, moramo biti pri tem 

zelo previdni. Investicija v kanalizacijo je
vsekakor ve;milijonska investicija. 

Ker Ob;ina prav v tem delu pri;akuje tudi
pomo; dr\ave z nepovratnimi sredstvi - del
tega smo \e dobili - moramo seveda najprej
videti, kako bo s tem. Projekt ;istilne
naprave je vsekakor odvisen od sredstev,
ki bodo Ob;ini na voljo. Ob;ina se seveda
[e vedno lahko kadar koli zadol\i, vendar
ne za zagon projekta, ampak izklju;no za
morebitno dokon;anje ;istilne naprave na

Skaru;ni in povezovalnega kanala. Hkrati
pa mora biti Ob;ina [e posebej previdna
pri tem, da se zadol\i do najve;je mo\ne
mere, in to samo na enemu projektu. :asi
so namre; dokaj nepredvidljivi in lahko se
zgodi, da bomo potrebovali denar tudi za
druge projekte. Treba je namre; dokon;ati
ve;milijonsko investicijo v O{ Vodice,
treba je dograditi vrtec, potrebne so
obnove vodovodov in treba je urediti
sredi[;e Vodic - ;e na[tejem samo najve;je
projekte. 

Se vam torej zdi re[itev v veljavnem

prora;unu, da se Ob;ina ne zadol\i,

bolj[a?

Ja, kot sem \e rekel, zadol\evanje trenutno
ne bi bilo smiselno. Svetnice in svetniki so
se dobro odlo;ili. 

Dokaj pestra razprava se je odvijala

tudi pri sprejemanju zaklju;nega

ra;una in plana dela za Javno podjetje

Komunala Vodice. Kaj menite o tej

razpravi?

Prav je, da se je ta razprava odvijala
so;asno s prora;unsko razpravo.
Poslovanje Ob;ine in njenega javnega 

podjetja je na tak na;in preglednej[e.
Odkrito povedano pa se mi je zdela 

razprava o zaklju;nem ra;unu in novem
na;rtu dela Javnega podjetja Komunala
Vodice premalo poglobljena. Komunalno
podjetje konec koncev izvaja zelo 

pomembno ob;insko javno slu\bo. 

Na zadnji seji se je veliko govorilo tudi

o predlogu, naj se Javno podjetje

Komunala Vodice ukine oziroma naj 

se opravi analiza, ki bi bila morda

podlaga za njeno ukinitev. Sli[ali smo

tudi predlog, naj to delo opravi 

podjetje s koncesijo.

Kot sem rekel malo prej, se mi je zdela
razprava pri tej to;ki slaba. Bila je 

namre; ena od tistih razprav, kjer je bilo 

v ospredju vse kaj drugega kot dejanska
problematika izvajanja ob;inskih javnih
slu\b. Kljub razli;nim stali[;em menim, da
Komunala Vodice dela dobro. Vsi namre;
vemo, kak[na je bila vodooskrba pred
ustanovitvijo komunalnega podjetja, in
lahko mirno potrdimo, da je vodooskrba
sedaj bolj[a in zanesljivej[a. Zagotavljanje
pitne vode je preve; resna in ob;utljiva
zadeva, da bi se o tem odlo;ali prehitro in
brez strokovnih izhodi[;. Zato iskreno
upam, da bo Ob;inski svet prav razumel

svoj zadnji sklep o pripravi ob[irne in
strokovne analize delovanja komunalnega
podjetja oziroma izvajanja ob;inskih javnih
slu\b. Kar prav je, da se tak[na analiza
naredi, saj bomo z njo dobili pomemben
dokument, ki bo mo;no pripomogel k vsem
nadaljnjim odlo;itvam v zvezi s tem. :e pa
je bil namen sklepa zgolj to, da se naredi
neka analiza, ki bo podlaga oziroma 

izgovor za ukinitev Komunalnega podro;ja,
potem to ne bi bilo dobro. Morebitna
ukinitev komunalnega podjetja bi namre;
lahko odprla ve; problemov in vpra[anj,
kot bi jih re[ila. Na  seji Ob;inskega sveta
je padel celo predlog, da bi se vrnili na
re[itve izpred nekaj let, in sicer v obliki
re\ijskega obrata. Menim, da gre pri tem
predlogu za pomanjkanje zadostnega
vedenja in znanja o problematiki izvajanja
ob;inske javne slu\be. Ponovni prenos
javne slu\be vodooskrbe ter odvajanja in
;i[;enja odpadnih voda na prej[njo obliko
re\ijskega obrata bi nam med drugim 

tudi prepre;il pridobivanje nepovratnih
sredstev za komunalnoinfrastrukturne 

projekte. Osebno menim, da bi morala prej
omenjena analiza predvsem pokazati na 

[e neizkori[;ene mo\nosti javnega 

komunalnega podjetja. Menim, da v delo
Ob;inske uprave ne spada vzdr\evanje
pokopali[;, zelenic ter ob;inskih stavb,
vzdr\evanje javne razsvetljave, cest ter
izvajanje zimske slu\be. Zato tudi imajo
ob;ine komunalna podjetja. Ob;inska
uprava naj opravlja dela, ki spadajo 

v njene osnovne pristojnosti. Zakaj recimo
ne bi ob;insko komunalno podjetje



nastopalo tudi kot nekak[no krovno
in\eniring podjetje, ki bi kot potencialen
izvajalec lahko kandidiralo za izvedbo
[tevilnih projektov v na[i ob;ini in [ir[e in
tako omogo;ilo podjetnikom iz na[e
ob;ine, da sodelujejo na razpisih ob;ine
oziroma da denar ostane v ob;ini. V ob;ini
Vodice imamo veliko kakovostnih 

podjetnikov in obrtnikov, ki bi kot 

podizvajalci lahko nastopali v tak[ni 

skupni ponudbi. Vse to je torej treba
upo[tevati, preden se sprejme dokon;na
odlo;itev. Vsekakor pa tudi to ne sme biti
odlo;itev, ki bi se sprejela “na horuk”.
Sploh pa je to preresna tema, da bi se jo
izrabljalo za predvolilni gola\.

Ob;inski svet je v zadnjem mandatu

strogo deljen na pozicijo in opozicijo.

Kak[en je va[ pogled na to delitev 

z vidika razvoja ob;ine? 

Politi;no gledano je to naravno stanje
stvari. Na vsakih volitvah nekdo zmaga in
nekdo izgubi. Zmagovalec potem prevzame
odgovornost vodenja, opozicija pa mu pri
tem ves ;as gleda pod prste. In prav je
tako, saj gre za demokrati;no odlo;itev
volivk in volivcev. Problem nastane takrat,
ko nosilci pozicije ali opozicije svojo vlogo
napa;no razumejo. Jaz osebno zmago 

ali poraz na volitvah ne razumem kot
dovoljenje za absoluten prevzem oblasti
oziroma nasprotno, za neodgovorno 

oviranje vodenja ob;ine. |upan in vsi, ki
sedijo v Ob;inskem svetu, pa naj so 

v poziciji ali opoziciji, so odgovorni za
vodenje ob;ine. Postavljeni so za delo 

v javno korist. Volivke in volivci smo jih za
to izvolili. Kolikor sem v tem mandatu
osebno ali kot predsednik Nadzornega
odbora spremljal politi;no klimo 

v Ob;inskem svetu, se res zdi, da je delitev
na t. i. \upanove svetnike in opozicijo zelo
trdo postavljena. Za delo in razvoj ob;ine
to vsekakor ni dobro. Tak[na delitev je
slaba zato, ker blokira normalno delo
Ob;inskega sveta in tudi Ob;inske uprave.
Opa\am pa [e eno stvar, in sicer da so ta
nasprotja bolj osebne kot politi;ne narave.
Gre za osebne spore, zamere, razo;aranja
in ne vem kaj [e vse, kar v ob;inski politiki
ne bi smelo igrati nikakr[ne vloge. Pa na
\alost ni tako. Potem se v;asih brez
strokovnega argumenta zavra;ajo razli;ne
pobude in predlogi, padati za;no zelo hudi
o;itki in neosnovane kritike na ra;un tega
ali onega, za;nejo se delitve na na[e in
va[e, na dobre in slabe, itd. In seveda do

sporov ni ve; dale;. Vsi pa vemo, da od
mo;no sprtih sogovornikov ni mogo;e
pri;akovati pametnega dogovora.
Najslab[e od vsega tega pa je, da se te
delitve prena[ajo tudi med ob;anke in
ob;ane.

Zdi se, kot da se pojavlja vzorec iz

Dr\avnega zbora ... 

Kot sem \e rekel, v politiki je pa; 

tako. Prepri;an pa sem, da pametni in
dobronamerni ljudje to lahko prese\ejo.
Konec koncev pa imamo vsake [tiri leta
tudi lokalne volitve. Volivke in volivci
znamo presoditi, kdo je v minulem 

obdobju delal v skupno dobro oziroma kdo
ne. In s svojim glasom to na volitvah
popla;amo ali kaznujemo. 

Na kak[en na;in bi lahko presegli te

delitve?

Predvsem je potrebno veliko dobre volje in
resni;ne \elje za delo v skupno, javno
korist. Volivke in volivci imamo pri tem kar
pomembno vlogo. Kandidate politi;nih
strank in drugih skupin, ki bodo nastopile
na volitvah, je treba jasno spomniti, da
bomo volili samo tiste, ki jim je mar za
skupno dobro. In [e na nekaj moram 

opozoriti. Ob;insko vodstvo upravlja 

z javnim denarjem. Ta odgovornost je 

zelo velika in terja veliko medsebojnega
dogovarjanja in usklajevanja. Samo na tak
na;in bo upravljanje z ob;inskim denarjem
pregledno in koristno. V na[i ob;ini se med
seboj prakti;no vsi poznamo. Vsi tudi
dobro vemo, kaj na[im krajem [e manjka
oziroma kaj je treba spremeniti, da bo 

\ivljenje v ob;ini lep[e in [e bolj prijetno.
Poenostavljeno povedano se morajo tisti,
ki jih bomo jeseni izvolili na volitvah, samo

usesti skupaj, se poslu[ati in pametno
dogovoriti kako naprej. 

Javno ste se vklju;ili tudi v razpravo

glede spremembe prostorskih aktov.

Kak[en je rezultat?

No, v to zadevo so me vklju;ili kar drugi,
;eprav se je na koncu izkazalo celo za
koristno. Namre; ob;inski Nadzorni odbor,
katerega predsednik sem, na podro;ju
sprememb ob;inskih prostorskih aktov
nima prav nobenih pristojnosti. To je
odgovornost predlagatelja, torej \upana,
ter Ob;inskega sveta, ki dokument potrdi
in sprejme. Kot veste, je ob tem pri[lo 

do hudega spora med delom ob;inskih
svetnikov in \upanom. Ti svetniki so na
gospodinjstva po ob;ini naslovili nekaj
dopisov oziroma letakov, kjer so, kot
“nekak[nega sokrivca” za po njihovem
mnenju storjene nepravilnosti pri 

oblikovanju in sprejemanju omenjenega
akta, izrecno omenjali tudi mene. Ker se
nisem imel namena javno prepirati z njimi,
sem na \upana naslovil  pismo s pozivom,
da se opredeli do o;itkov opozicije. |upan
je na ta moj dopis tudi javno odgovoril.
Oboje je bilo javno objavljno, tako da so se
z vsem skupaj lahko seznanili tudi ob;anke
in ob;ani. Na mojo pobudo je Nadzorni
odbor nato tudi pisno pozval svetni[ki
skupini, ki sta opozarjali na domnevne
nepravilnosti, da svoje argumente 

posredujeta Nadzornemu odboru. Na ta
na;in bi se Nadzorni odbor lahko [e
aktivneje vklju;il v re[evanje spora in
odpravljanje o;itanih nepravilnosti. Pa 

njihovega \al odgovora nismo dobili. Zato
je bila s tem s strani Nadzornega odbora
razprava o tem zaklju;ena. 
Je pa podro;je prostorskega na;rtovanja
eno od najbolj pomembnih in ob;utljivih
nalog, ki jih izvaja Ob;ina. Prostorsko
na;rtovanje mora biti neposredno
povezano z ob;insko razvojno politiko.
Prostora imamo, kolikor ga pa; imamo, ne
da se ga raztegniti ali dokupiti, zato
moramo z njim ravnati po pameti. Ob;ina
Vodice je pode\eljska ob;ina in temu
primerna mora biti tudi prostorska 

politika. Menim, da je minil ;as, in tega bi
se morali vsi zavedati, ko so se stavbna
zemlji[;a kopi;ila kar na zalogo. Pri
nadaljnjem prostorskem na;rtovanju se
mora ob;ina izogniti [pekulantskim 

spremembam namembnosti zemlji[;. 

Pri upravljanju s prostorom pa bomo
morali upo[tevati ve; segmentov. Pri 
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spremembah prostorskih aktov je vsekakor
prvenstveno treba upo[tevati komunalne
in infrastrukturne potrebe ob;ine. Nadalje
je treba s prostorsko politiko omogo;iti
nadaljnji razvoj kmetijstva v ob;ini.
Aktivnim kmetijam mora Ob;ina omogo;iti
[irjenje svoje dejavnosti. Nenazadnje pa
mora biti ob;inska prostorska politika 

prijazna tudi do obrtnih ali gospodarskih
pobud, tudi zaradi novih delovnih mest.
V;asih se tovrstne pobude v prostoru
izklju;ujejo, vendar imamo kar nekaj dobre
prakse tako po Sloveniji kot v tujini, ki
omogo;a so;asen trajnostni razvoj ob;ine
na vseh podro;jih. Vsekakor pa je 

v najve;ji meri treba doma;inom, ki bi radi
ostali v na[i ob;ini, omogo;iti gradnjo
domov.
Upam, da je anga\iranje Nadzornega 

odbora pripomoglo tudi k delni pomiritvi
spora med Ob;ino in |upnijo Vodice. Sicer
menim, da bo za dokon;no re[itev teh
zapletov potrebne [e malo dobre volje na
obeh straneh.

Aktivno ste se vklju;ili v pridobivanje

nepovratnih sredstev za Ob;ino

Vodice. Rezultat va[ih aktivnosti je bil

zelo dober. Boste s temi aktivnostmi

nadaljevali?

Ob;ina Vodice je \e pred leti kandidirala na
razpis Ministrstva za okolje in prostor 

za pridobitev nepovratnih sredstev za
komunalno infrastrukturo. Tedaj je bila
Ob;ina neupravi;eno izlo;ena. To je
potrdilo tudi Upravno sodi[;e. Pred dvema
letoma, ko sem s tedanjim ministrom 

g. Karlom Erjavcem pri[el na Ministrstvo,
me je ob;insko vodstvo na ta problem 

opozorilo in prosilo za pomo;. Z veliko
naklonjenostjo ministra Erjavca smo lani 

v prora;un Ministrstva vklju;ili ob;inski
projekt izgradnje komunalne infrastrukture
in s tem delno popravili krivico Ob;ini. 

Ta sredstva je Ob;ina \e prejela in 

investirala. Tudi za leto[nje leto se Ob;ina
z Ministrstvom dogovarja za nadaljevanje
sofinanciranja izvajanja investicije 

v projekt odvajanja odpadnih voda. Upam,
da bo Ministrstvo temu naklonjeno. 

Koliko sredstev si Ob;ina lahko 

[e obeta?

Prezgodaj je govoriti o konkretnih
[tevilkah. Tudi zaradi priprave rebalansa
dr\avnega prora;una za leto 2010, kar se
odvija ravno v tem ;asu. Lahko pa re;em,
da bi predvidena sredstva, za katera se

dogovarjamo, bistveno olaj[ala izgradnjo
;istilne naprave na Skaru;ni in povezovalnega
kanala. 

Ali je Ob;ina pri pridobivanju

nepovratnih sredstev uspe[na?

Ponavadi nobena stvar ni tako dobra, da bi
ne mogla biti [e bolj[a. Vendar menim, da
je na tem podro;ju \upanu in njegovim
sodelavcem treba izre;i pohvalo. Vedeti
namre; morate, da ob;ina Vodice spada 

v osrednjeslovensko statisti;no regijo in
da to za ob;ino pomeni velik hendikep pri
;rpanju evropskih sredstev. Ob;ini Vodice,
ki je vklju;ena v najrazvitej[o regijo tako 

iz evropskih strukturnih skladov v obdobju
od 2007 do 2013 pripada zgolj 31 evrov
razvojne spodbude na prebivalca.
Ob;inam, ki so v gorenjski regiji, kot sta
npr. Cerklje in {en;ur, pa pripada 298
evrov razvojne spodbude na prebivalca. Ali
imate ob;utek, da je ob;ina Vodice skoraj
desetkrat bolj razvita kot na primer ob;ini
Cerklje in {en;ur? Seveda ne! Zato je
tak[na ureditev do ob;ine Vodice zelo
nepravi;na. Podobna zgodba je tudi v zvezi
z evropskimi kohezijskimi skladi. Zato se
morata \upan in Ob;ina toliko bolj truditi,
da pridobita sredstva iz drugih naslovov, in
to je vse prej kot lahko delo. Vendar je bila
Ob;ina v zadnjem obdobju pri tem kar
uspe[na. Ob;ina se na tem podro;ju torej
trudi in kandidira na kar nekaj tovrstnih
projektih. Ker pa so to kar zapletene
zadeve, mora biti Ob;inska uprava temu
primerno kadrovsko in strokovno
usposobljena. Poleg tega pa je seveda
potrebna tudi jasna razvojna usmeritev
ob;ine. Zato sem tudi vesel, da sta \upan in
Ob;inski svet podprla predlog Nadzornega
odbora, da se v leto[njem prora;unu odpre
nova prora;unska postavka, namenjena
prav pripravi vsebinske analize, na katerih
podro;jih naj se Ob;ina aktivneje vklju;i 

v pridobivanje nepovratnih sredstev 

na nivoju dr\ave, EU oziroma drugih 

mehanizmov.

Kako gledate na nadaljnji razvoj

ob;ine?

Osebno menim, da smo na dobri poti. Ob
predpostavkah, ki ste jih danes ve;krat
omenil, se ne bojim za nadaljnji razvoj
na[e lepe ob;ine. Resda ne moremo vsega
narediti naenkrat. Ker nimamo dovolj
sredstev, bo treba postaviti razvojne 

prioritete in jih v naslednjem obdobju
postopoma izvajati. Cilj vseh nas vsekakor

mora biti, da bomo \ivljenje v na[ih krajih
naredili [e prijetnej[e. 

Sli[i se, da se boste [e bolj aktivno

vklju;ili v dogajanje v ob;ini?

Ja, o tem resno razmi[ljam. Z ob;insko
politiko sem povezan \e od ustanovitve
ob;ine. V dveh mandatih sem bil ob;inski
svetnik, enkrat celo pod\upan. V tem 

mandatu sem predsednik ob;inskega
Nadzornega odbora. Hkrati sem se vseskozi
tudi aktivno vklju;eval v pridobivanje
sredstev za potrebe ob;ine, gasilskih
dru[tev ter drugih organizacij, tako da mi
ob;inska politika in problematika nista
tuji. Kar precej ob;ank in ob;anov 

me nagovarja in spodbuja, naj tokrat 

kandidiram za \upana. Zato se nagibam 

k tej odlo;itvi. K sodelovanju \e sedaj
vabim vse, ki jim je do razvoja na[e ob;ine,
ne glede na politi;no ali kak[no drugo 

pripadnost. Na lokalnem nivoju namre; ni
prostora za tak[ne delitve. 

Bli\a se ;as dopustov. Kam se boste

odpravili?

Joj, veste, da to pa [e ne vem. Res smo
prakti;no \e sredi junija, ampak o tem se
[e nismo dogovorili. Bomo \e na[li kaj
primernega. Va\no je le, da se bomo imeli
lepo, kjer koli \e bomo. 
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Po Sloveniji

Najmlaj[i spoznavajo svojo domovino na
razli;ne na;ine. Njeno lepoto in raznolikost
so spoznavali in predstavili na skupni
prireditvi vrtca v Kulturnem domu Vodice 

v sredo, 14. aprila. Z besedo, obla;ili,
pesmijo in plesom so otroci predstavili
Prekmurje, Primorsko, Koro[ko, Dolenjsko,
{tajersko in Gorenjsko. Z ljudsko pesmijo so
nare;no bogastvo predstavili tudi Prifarski
muzikanti, ki so ogreli srca najmlaj[ih in
[tevilnih obiskovalcev. Po pokrajinah smo
potovali s Tanjo Dominko. Na[im gostom
iskrena hvala. Prireditev je bila lepa, kot je
lepa na[a domovina ... 

(fotografije na zadnji strani)

V torek, 20., in sredo, 21. aprila, se je na
{marni gori odvijala tradicionalna likovna
kolonija v organizaciji O{ {martno in
Gosti[;a Ledinek.

Sodelovala je tudi na[a [ola s [tirimi
u;enci>
Robin {ubelj in Dominik Klop;i; iz 6. razreda
ter Katarina |ajdela in Lana Fortuna iz 

8. razreda.

Da pa je bilo vse skupaj [e bolj zanimivo, so
likovna dela izdelali s peskom in kamen;ki,
in se tako posvetili povr[ini. Utrinke 

s {marne gore si lahko ogledate v galeriji.

Hedvika Rosulnik

Odprtje razstave je bilo 8. maja 2010 

v Galeriji pod Velbom na {marni gori.

Vabljeni na ogled.

Slikarska kolonija na
{marni gori

Darinka Klop;i; 

Dan odprtih vrat - šola se predstavi
(15. 5. 2010)

Turoben in [e nekoliko hladen sobotni
dopoldan smo na Osnovni [oli Vodice
popestrili z vrsto zabavnih in domiselnih
dejavnosti, pri katerih so lahko sodelovali
tudi u;en;evi star[i in stari star[i, saj je bil
namen slovesne prireditve med drugim
tudi dru\enje treh generacij, kar je sovpadlo
s svetovnim dnevom dru\ine. Ob veselem
dru\enju je bilo poskrbljeno tudi za
\elod;ke, razli;ni plakati, razstava izdelkov
u;encev, delavnice idr. pa so nakazovali na
ekolo[ko usmerjenost [ole.

Bojana Kolo[ic´

Kolikokrat smo si rekli, da si bomo ogledali
kak[no razstavo ali prireditev, pa smo
kljub temu ostali doma. Tokrat je bilo
nekoliko druga;e - prireditev je bila precej
obiskana. Namen prireditve je bil dru\enje,
medgeneracijsko povezovanje in ekolo[ko
ozave[;anje. 

Kaj vse se je dogajalo in kaj smo si

lahko ogledali

Vsako uro so na [oli potekale razli;ne
dejavnosti, in sicer po sistemu kro\enja,
u;enci pa so bili razdeljeni po triadah.
Osnova dru\enja in gibanja treh generacij
je bila ekologija, zato smo pri vseh
dejavnostih uporabljali eko material. Le-ta
je bil osnova tako za delavnice kot [portne
igre.
Ponudba delavnic je bila pestra, predvsem
pa polna domislic. U;enci so pod vodstvom
svojih mentoric izdelovali nakit, okrasne
lon;ke, glinene plo[;ice, glasbila, kape -
sen;nike, razglednice, like iz papirja,
kamna in lesa, ter slikali na steklo.
Nekaterim u;encem so pri izdelovanju
pomagali star[i, narejene izdelke pa so
lahko odnesli domov. 
Ob prihodu v jedilnico smo si lahko
ogledali razstavo o starem Egiptu in se

pou;ili o egip;anskem na;inu \ivljenja, 

njihovi kulturi in verovanju.

Kulturni[ko obarvano je bilo v Kulturnem
domu Vodice, kjer so u;enci pod vodstvom
mentorice Irene Osolnik pripravili
tragikomedijo z naslovom Kraljevi
smetanovi kola;ki. Pravljica o debelu[nem
kralju, ki mu ni \iveti brez smetanovih
kola;kov, in zaljubljeni princesi je 

poskrbela za zabavno in prijetno 

predstavo, kar je bilo razvidno iz
navdu[enja gledalcev.

Za vse tiste, ki so bili \eljni znanja, smo na
[oli organizirali kviz Kaj pa ti ve[ o Franciji.
Na kvizu so lahko sodelovali u;enci od 

6. do 9. razreda. Najbolj[e znanje je
pokazal Andrej :uk, u;enec 8. razreda, ki si
je kot zmagovalec kviza priboril lepo
nagrado, tj. enodnevni izlet v Verono na
Safari park. Kviz so popestrili ugledni 

gostje iz Francije, in sicer znanstvenik,
slikar in glasbenik. 

Najbolj razgibano je bilo na eko [portnih
igrah, kjer se je dalo ;utiti tekmovalno
vzdu[je. Gibanje za zdravje in eko za 

okolje oz. naravo je tako starej[e kot
mlaj[e pritegnilo k sodelovanju. U;enci in
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njihovi star[i oz. stari star[i so se lahko
pomerili v desetih igrah - kegljanje, 

metanje obro;ev, met \ogic v vre;o, 

poskoki z \akljevino, tek z eko sandali, drva
v drvarnico, hoja po kartonu, zadevanje
plo;evine, no[nja balona. Pri igri sortiranje
odpadkov pa so tekmovalci morali 

pokazati tudi znanje iz lo;evanja 

odpadkov. Vodilo [portnih iger je bil 

znamenit rek Pierra de Cubertina> Ni
pomembno zmagati, ampak sodelovati,
zato so ob zaklju;ku iger vsi nastopajo;i
prejeli prav posebne medalje, na katerih je
bil odtisnjen [olski eko znak. Najbolj[i trije
po posameznih triadah pa so na skupnem
zaklju;ku poleg medalj dobili tudi lepo
aran\irano sve\e in suho sadje. 

V jedilnici [ole so si obiskovalci lahko
ogledali razstavo izdelkov, ki so jih u;enci 

z veliko volje in truda izdelali na tehni[kih
dnevih. Z razstavljenimi izdelki so u;enci
dokazali, da otro[ka domi[ljija resni;no ne
pozna meja. Tematika razstave je bila 

predvsem ekologija. Obiskovalci so si tako
lahko ogledali npr. izdelke iz lesa, gline,
odpadne plo;evine in ostalega odpadnega
materiala. Razstavljeni so bili tudi skrbno
izdelani sve;niki, ki so bili [e prav posebno
nagrajeni. Njihovi izdelovalci so namre;
prej[nji dan osvojili zlato priznanje na
dr\avnem tekmovanju mladih tehnikov.

V avli [ole so bile postavljene stojnice, kjer
so u;enci ponujali razli;na posu[ena
zeli[;a, sve\e di[avnice in izdelke, ki so jih
izdelali pri pouku tehni;ne in likovne 

vzgoje ter na nekaterih delavnicah. 

Da pa obiskovalci niso ostali la;nih ust, je
[ola poskrbela za zdravo in okusno 

prehrano. U;encem je bilo postre\eno 

z zdravo malico, ves ;as prireditve pa so vsi
obiskovalci imeli na razpolago sve\e sadje
in carski pra\enec, po doma;e [moren.

Tudi uradno smo eko [ola

Vse ve;ja onesna\enost okolja je
povzro;ila, da so se trendi za;eli nagibati k
vedno ve;ji skrbi za okolje. Tudi na[a [ola
je za;ela po;asi, vendar vztrajno
ozave[;ati in spreminjati svoje navade 

v “eko navade”. Ta proces je trajal dve leti
- najprej se je za;el z ekolo[ko zavestjo,
mislijo, da nam ni vseeno za okolje, nato
pa je bilo potrebno narediti na;rt, 

organizirati in uspe[no izpeljati kar nekaj
projektov in vrsto dejavnosti. Z mnogo
dobre volje in truda smo uspeli izpolniti

vse pogoje za podpis eko listine. {ola je 

s tem pridobila zeleno zastavo (prevzem bo
pozneje) in naziv eko [ola. 

Ob zaklju;ku prireditve je sledil podpis eko
listine. Temu so prisostvovali predstavnik
ob;ine in direktor ob;inske uprave 

g. Damjan Stanonik, predstavnica eko [ole
ga. Milena Pollak, ga. ravnateljica Ivana
Bizjak, predstavnica sveta star[ev ga. Vida
Pirc, predstavnica u;encev Teja Mo;nik in
predstavnici eko koordinatorjev [ole 

ga. Barbara Kermavner in ga. {pela Pipan.
Predstavnica eko [ole nam je ob tej
sve;anosti ;estitala, pri tem pa dejala, da
smo s tem podpisom postali del velike eko
dru\ine, ter za\elela, da bi tako dobro
delali tudi v prihodnje. 

Od prireditve smo se poslovili s [olsko
himno, ki so jo zapeli u;enci in u;enke
na[e [ole pod vodstvom Toma\a Grajzarja,
in z nagovorom u;enke Maru[e Erce, 

povezovalke programa, ki se je vsem
obiskovalcem zahvalila za obisk in jim
za\elela prijeten dan v krogu najbli\jih.
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20. marca 2010 smo se zbrali na ob;nem
zboru v Domu krajanov v Utiku. Pogled na
polno dvorano zadovoljnih obrazov nas je
prijetno presenetil. Udele\ba je bila res
neverjetna. To nam je bilo najlep[e 

priznanje za ves trud v 30 letih delovanja
Dru[tva.
Kratko smo predstavili na[e delovanje 

v minulih letih. Dru[tvo je bilo ustanovljeno
1. marca leta 1980. Pobudnik za ustanovitev
in prvi predsednik je bil \al \e pokojni 

g. Anton Kosec, nato je 12 let predsedoval
dru[tvu g. Janez Mer;un, od leta 2008 dalje
pa ga. Breda {penko. Seveda ima glavno
besedo Upravni odbor. Dru[tvo zdru\uje
naslednje vasi> Vesco, Selo, {inkov Turn,
Koseze, Utik in Bukovico. Vendar brez
pomo;i pridnih poverjenikov iz vasi ne bi
[lo. Ob ustanovitvi je bilo vklju;enih 

49 upokojencev, sedaj pa nas je 226. 

Ob;ni zbor Dru[tva upokojencev
Bukovica - {inkov Turn

Jelka Krenn, DU Bukovica - {inkov Turn

Vseskozi je bila na[a osnovna dejavnost
dru\enje na izletih, pohodih, pri [portu in
seveda na socialnem podro;ju. Radi
sodelujemo tudi z ostalimi dru[tvi v ob;ini,
posebno pa z Ob;ino Vodice ter dru[tvi
upokojencev Vodice, Komenda, Cerklje,
Tacen, Pirni;e, Smlednik, Medvode,
Kamnik, Morav;e in s KOO Gorenjske. 
Na letnem ob;nem zboru smo predstavili
delo na[ega dru[tva v letu 2009. Pripravili
smo glasilo “Na[a jesen”, v katerem ob[irno
poro;amo o \ivljenju v Dru[tvu, finan;nem
poslovanju in predstavljamo na;rte za
delovanje v leto[njem letu. 
Na ob;ni zbor smo povabili tudi 

predstavnike dru[tev, s katerimi sodelujemo.
Dolgoletnim najbolj aktivnim ;lanom
Dru[tva pa smo podelili zahvale in 

priznanja. V kulturnem programu smo se 

z recitacijo “Nezakonska mati” spomnili
slovenskega kulturnega praznika, pevski
zbor pa je zapel in s tem vo[;il materam in
\enam za njihov praznik. Zaplesale so nam
tudi ;lanice plesne skupine |abce. S svojim
prisr;nim nastopom so nas razveselili 

otroci podru\ni;ne [ole in vrtca Utik. Za
smeh pa sta s svojim ske;em poskrbela
Mal;i in Cveto ter Dani in Ivan.
Sledi [e kratka predstavitev na[ega dela 

v letu 2010. Aktivno delamo vsi, posebno
pa ;lani Upravnega odbora, poverjeniki in
pevski zbor. Pripravili smo sre;anje
dru[tev Vodice, Cerklje in Komenda ter na
prireditvi “Skupaj se imamo fletno” tudi
sodelovali. Pustovali smo pri Anzeljnu, 

za materinski dan smo [li na Brezje, 

sodelovali v ;istilni akciji, letovali v Izoli,
obiskali smo Goli otok, [li na Jakoba,
Smle[ki grad in splavarili po Dravi. Skupaj

hodimo v hribe, dvakrat mese;no 

kolesarimo, balinamo in dvakrat tedensko
telovadimo v dvorani v Utiku skupaj 

z drugimi krajankami. Vsako leto v avgustu
priredimo piknik s sre;elovom, za ob;inski
praznik pa smo pripravili kulturni program
in kviz “Kako poznamo svojo ob;ino”. 

K sodelovanju smo povabili Dru[tvo
upokojencev Vodice in Smu;arsko dru[tvo
Strahovica. Ob;ina je prispevala nagrade
za nastopajo;e. Na prireditvi so sodelovali
tudi otroci podru\ni;ne [ole in vrtca.
Oktobra nas je Smu;arsko dru[tvo
Strahovica povabilo na prelep izlet po
Dolenjski - lepo nam je bilo. Na povabilo
Dru[tva upokojencev Komenda pa se tudi
radi odzovemo in gremo k mlin;kom.
Novembra smo bili na martinovanju 

v Prekmurju, ogledali smo si moderno
cerkev v Odrancih in goji[;e orhidej 

v Dobrovniku.
December je bil zelo pester. Obiskali 

smo vse starej[e od 80 let in jih skromno
obdarili. Skupaj s podru\ni;no [olo in
vrtcem smo pripravili novoletno sre;anje 

v dvorani v Utiku s kulturnim programom,
glasbo in plesom. Zapeli in zaigrali pa so
nam tudi Matici - bilo je krasno. Vse smo
pogostili in jih razveselili z malimi darilci.
Organizirali smo tudi predavanja o bole;i
hrbtenici. Udele\ili smo se sre;anja treh
generacij in sodelovali s [olo na njihovih
delavnicah. Na[e ;lanice pa tudi ple[ejo 

v skupini |abce.
Vse to bomo po;eli tudi v letu 2010 -
ob[iren program je v na[em glasilu. Kot
vidite, nam ni nikoli dolg;as - pridru\ite se
nam.

V zadnjih mesecih smo ve;krat praznovali 

z nekaterimi jubilanti na[ega Dru[tva.
Zahvaljujemo se za po\rtvovalno 

opravljeno delo organov Dru[tva, za
mnoge ure in napore, ki so pustili sadove 

v domu. 
Z veseljem lahko re;emo, da smo vse 

presenetili, da smo se skupaj veselili,
klepetali in obujali spomine na dogodke, ki
se jih radi spominjamo. 

Jubilanti so si sledili po naslednjem redu>
- Feliks Rosulnik, 90 let, {inkov Turn<
- Franc Ramov[, 60 let, Koseze<
- Majda Vrhovec, 50 let, Selo<
- Jo\a Podgor[ek, 80 let, Selo<
- Anton :ebulj, 70 let, Vesca<
- Filip Zmrzlikar, 80 let, Koseze.

Vsem [e enkrat \elimo obilo zdravja, dobre
volje in \ivljenjske vedrine.

PGD {inkov Turn

Jubilanti v
PGD {inkov

Turn
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V petek, 26. marca, je bila v Utiku 

prireditev ob materinskem dnevu. 

V organizaciji Kulturnega dru[tva Matije
Ko\elja sta nastopila fantovska pevska
skupina Matici in vokalna dekli[ka skupina
Flora. Pod vodstvom nove zborovodkinje
Jane Lamber[ek so se predstavile s pesmijo
Mati draga in Draga mama, hvala ti. 

Matici, ki jih vodi Rado :uk, so zapeli
Domovini, Materi in Vse pti;ice. Glasbeno
presene;enje ve;era je bil dru\inski
ansambel :uki, ki so nekaj skladbic zaigrali
samostojno, ob koncu pa je z njimi zapela
cela dvorana. Poseben ;ar so prireditvi
dale recitacije Klare Verbi; in Petra Mu[i;a
ter instrumentalne to;ke Monike :uk
(klavir), Ale[a Klop;i;a  (harmonika) in
Jakoba :uka (klavir). Povezovalno besedilo
je prijazno posredoval Luka Rahne. 

Kot prijetna obogatitev ve;era sta v lu;i
praznika nastopila Ale[ Primc, vodja
Civilne iniciative za dru\ino in pravice
otrok iz Ljubljane, ter predsednik
Dru\inske pobude, Toma\ Mer[e s Sela.
Neverjetno pozitivno in son;no sta 

spregovorila o pomenu zdrave dru\ine.
:eprav je sleherna dru\ina nepopolna, je
nenadomestljiva in vsem najdra\ja. 

K temu, da vrednote, ki so za ve;ino na
prvem mestu, ne bi izginile, lahko vsakdo
veliko pripomore, ;e le ne ostane pasiven.
Predstavila sta nam tudi nekatere 

pomembne dose\ke, ki dru\inam prina[ajo
bolj[e pogoje za opravljanje osnovnega
poslanstva in ki jih verjetno ne bi bilo, ;e bi
sedeli kri\em rok.  
Odziv udele\encev je bil zelo lep, kar 

je potrdilo smiselnost priprave same
prireditve. 

Materinski
dan

Rado :uk |e res, da imamo 

v na[i neposredni okolici
hribov - tudi takih s
;astitljivo vi[ino - na
pretek, a se je [e kako 

zanimivo odpraviti v
nam nekoliko oddaljene
kraje na[e de\ele in tam
osvojiti katerega od
[tevilnih vrhov. {e
posebno je to zanimivo 

v prijetni dru\bi, kakr[na
je dru[;ina planincev {PD Gams. V mesecu
maju je bil na seznamu izletov 609 m visok
Sabotin - gora, ki se ponosno dviga nad
Solkanom in Novo Gorico. Razlogov za
ponos ima ve; kot dovolj, saj je bil 

v zgodovini branik pred napadi tujcev, 

v ;asu prve svetovne vojne eno od klju;nih
boji[; so[ke fronte, danes pa je priljubljena

izletni[ka to;ka. 
Izmed [estih ozna;enih poti, ki vodijo na
Sabotin, smo za vzpon izbrali severno pot 

z izhodi[;em v Solkanu. Pot se milo re;eno
nenavadno za;ne po zelo prometni glavni
cesti, nato je treba prestopiti varnostno
ograjo ob cesti in potem se prava 

planinska pot [ele za;ne. Pred seboj smo
lahko ob;udovali znameniti solkanski
most, ki se pona[a z najve;jim kamnitim
lokom na svetu. |e od dale; je videti
nenavadno mogo;en, ko pa pride[ 

v njegovo neposredno bli\ino, se 

spretnosti gradbenikov takratnega ;asa kar
ne more[ na;uditi.
Pot se na za;etku zmerno dviga in poteka
po stari mulatjeri, nato pa strmo plane
proti vrhu. Ko pripelje pod strme skale,
naletimo na prve ostanke objektov prve
svetovne vojne. Sabotin je namre; 

prepreden s sistemom jarkov in kavern, ki
sta jih vojskujo;i strani zgradili v tem
obdobju, danes pa je njihov velik del 

urejen za ogled. S pomo;jo evropskih 

sredstev je Sabotin urejen kot Park miru in
naj bi povezoval vseh dvaindvajset 

narodov, ki so na njem prelivali kri.
Na grebenu je iz biv[e mejne karavle 

urejena planinska postojanka. Delno slu\i
tudi kot muzej, v katerem sta zbirki prve
svetovne vojne in novej[a voja[ka zbirka,

Sabotin
Vida Pirc

ki smo si ju z zanimanjem ogledali. Franci,
ki je vodil izlet, nam je ves ;as 

pripovedoval zanimive zgodbe, nas bogatil
z zgodovinskimi podatki, kazal vrhove 

v daljavi in jih imenoval ter opozarjal na
raznobarvne ro\e ob poti. Pod nami so se
kot na dlani razprostirala Gori[ka brda ter
[tevilni vinorodni gri;i in vasice, stisnjene
ob njihova vzno\ja. V daljavi smo v rahli
meglici bolj slutili, kot videli, morje.
Pot smo po kraj[em postanku nadaljevali
na sam vrh Sabotina in nato sestopili po
ju\ni poti, ki te;e to;no po meji med
Slovenijo in Italijo. Ob poti smo naleteli na
zanimivo ohranjene ostanke cerkve 

sv. Valentina. {e enkrat smo se nau\ili
prostranega razgleda, nato pa mimo 

znanega napisa “Na[ Tito” sestopili 

v dolino. Kak[en kilometer poti smo hodili
po Osimski cesti, ki je imela v preteklosti
velik pomen za prebivalce Gori[kih brd, saj
so bili z njo povezani z mati;no domovino.
Sprehodili smo se pod starim solkanskim
mostom in izlet zaklju;ili v “o[tariji”, ki
nudi pristne doma;e jedi tega okoli[a. :e
omenim joto, njoke in \lahtno vinsko
kapljico, se mi vedno znova pocedijo sline.
Osvojili smo vrh, se gibali na sve\em zraku
in naredili nekaj dobrega za svoje zdravje.
Spoznali smo del Slovenije z njenimi
lokalnimi posebnostmi, zvedeli marsikaj
novega iz na[e polpretekle zgodovine, se
prijetno dru\ili in u\ivali v kulinari;nih
dobrotah ter tako zadostili vsem 

kriterijem, po katerih merimo uspe[nost
izleta. Tokratni je uspel v vseh to;kah,
svoje pa je prav gotovo prispevalo tudi
vreme, ki mu ta dan ni bilo kaj o;itati!

Sabotin, ki ga So;a lo;i od Svete gore, je ponosni samotar,
ki pohodniku ponuja ve;, kot bi mu pripisali ob pogledu
iz doline.
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Knji\ni koti;ek

Mestna knji\nica Ljubljana (MKL), najve;ja
splo[na knji\nica v Sloveniji, zdru\uje
tradicijo in bogato strokovno ter kulturno
dedi[;ino prej samostojnih ljubljanskih
splo[nih knji\nic. 
V knji\ni;ni mre\i MKL je 38 enot, ki 

pokrivajo obmo;je vse od Ljubljane do
Velikih La[; na eni strani in do Vodic na
drugi. Potujo;a knji\nica - bibliobus 

pokriva [e nekaj manj[ih krajev v okolici
Ljubljane, kjer krajevnih knji\nic [e ni.
Knji\nica zbira, strokovno obdeluje,
vzdr\uje, hrani in posreduje knji\ni;no
gradivo. Zagotavlja dostopnost gradiva, ga
izposoja, svetuje ter pomaga pri njegovi
izbiri in uporabi, pripravlja prireditve ter
organizira posebne oblike dejavnosti za
otroke, mladino in odrasle, namenjene
spodbujanju bralne kulture. 

Mestna knji\nica Ljubljana deluje kot
enovit javni zavod od leta 2008. V lanskem
letu so bili izpeljani vsi zdru\itveni projekti
in postopki, ki so bili potrebni, da je
knji\nica pri;ela u;inkovito poslovati.
Uporabniki so pridobili mo\nost uporabe
vseh knji\nic MKL s pla;ilom samo ene
;lanarine. Oblikovali smo tudi novo spletno
stran www.mklj.si in Mese;nik prireditev,
ki redno prina[ata informacije o pestrem
dogajanju v na[ih knji\nicah. 

Sodelovanje v projektu Ljubljana -

svetovna prestolnica knjige

Mestna knji\nica Ljubljana bo svoje 

programe prireditev v letu, ko se Ljubljana
pona[a z nazivom svetovne prestolnice
knjige, obogatila s [e ve; dogodki, 

Mestna knji\nica Ljubljana v projektu
Ljubljana - svetovna prestolnica knjige
Vesna Trobec, Mestna knji\nica Ljubljana

povezanimi s knjigo, branjem in znanjem,
ki bodo potekali v ;asu trajanja projekta
med 23. aprilom 2010 in 23. aprilom 2011.
Prireditve, bralni nastopi, nate;aji, 

pogovorni ve;eri, razstave, kreativne
delavnice in drugi dogodki, povezani 

s knjigo, branjem in pisanjem, se bodo
odvijali v knji\nicah mesta Ljubljane, 

v Trubarjevi hi[i literature in na ljubljanskih
ulicah. 
Kot uvod v leto[nje
prazni;no dogajanje,
povezano s knjigo, smo
\e konec lanskega leta
v Mestni knji\nici
Ljubljana v okviru 

projekta Beri [ir[e -
beri Slovence! kot prvi
v Sloveniji pri;eli 

s poskusnim projektom
izposoje elektronskih
knjig v Knji\nici
Be\igrad. V letu trajanja svetovne 

prestolnice knjige bomo izposojo 

e-bralnikov raz[irili [e na druge enote
knji\nic v Ljubljani. Na posameznem 

bralniku je nalo\enih deset do petnajst
elektronskih knjig, pravila za izposojo 

bralnikov pa so enaka kot za navadne
knjige.
Eden ve;jih projektov, s katerim Mestna
ob;ina Ljubljana otvarja svoj prispevek 

k svetovni prestolnici knjige, je akcija
spodbujanja branja in nakupa knjig Knjige

za vsakogar. Z nacionalnim projektom 

prodaje izbranih knjig po ugodnih cenah 

v knji\nicah in muzejih po Sloveniji, ki ga
koordinira Mestna knji\nica Ljubljana,
\elimo izpostaviti pomen branja za razvoj
posameznika ter obiskovalce teh prostorov

spodbuditi k branju in nakupu kakovostne
literature. K sodelovanju je pristopilo 

111 slovenskih krajevnih knji\nic, bralci pa
bodo lahko izbirali med naslovi 21 znanih
slovenskih in tujih uveljavljenih avtorjev,
po dostopni ceni 3 evre. Knjige bo v tem
;asu mogo;e kupiti tudi v Knji\nici Vodice.
Skupaj z Mestno ob;ino Ljubljana ter
Muzejem in galerijami mesta Ljubljane bo
Mestna knji\nica Ljubljana sodelovala 

v programu novega prostora kulturne
ponudbe v Ljubljani, v Trubarjevi hi[i 

literature - odprtje bo predvidoma 

23. aprila letos. Prostor za sre;anja in
razli;ne dogodke bo v ;asu trajanja 

svetovne prestolnice knjige sredi[;e 

dogajanj v prestolnici, povezanih s knjigo,
branjem in literaturo. 
Dogodke v okviru svetovne prestolnice
knjige smo pri;eli 23. aprila letos 

s fotografskim nate;ajem Mesto-knjiga-
ljudje v Knji\nici Otona |upan;i;a. Zapise
fotografskih podob trenutkov s knjigo
bomo zbirali do 10. septembra 2010, 

razglasitev zmagovalcev in otvoritev 

razstave prispelih fotografij pa napovedujemo
1. oktobra 2010 v Mediateki Knji\nice Otona
|upan;i;a. 
V okviru svetovne prestolnice knjige bomo
spomladi v Knji\nici Pre\ihov Voranc
pri;eli s projektom Knji\nica, moj azil, 

s katerim bomo k dogajanju v knji\nici 

povabili prebivalce Azilnega doma 

v Ljubljani> z bralnimi sre;anji, delavnicami,
jezikovnimi te;aji in okroglo mizo 4. oktobra
letos, s katero bomo tudi [ir[o javnost 

opozorili na problematiko migracij in
begunstva. Dogajanje bomo zaklju;ili ob
svetovnem dnevu poezije, 21. marca 2011, 

z mednarodnim ve;erom branja poezije 

v slovenskem in tujih jezikih. 
Obiskovalcem knji\nic bomo spomladi in
jeseni predstavili tudi umetnost stripa -
Strip> ob bok knji\nim klasikom. 

V spomladanskem delu bo med 12. aprilom
in 1. majem v Knji\nici Otona |upan;i;a na
ogled razstava del hrva[kega risarja stripov
Julesa Radilovića - razstavo bomo odprli 

s pogovorom z avtorjem, ki ga bo vodil
novinar Mladine in ljubitelj stripov Max

Na[im uporabnikom je namenjenih 

1,6 milijonov enot knji\ni;nega 

gradiva. V letu 2009 je knji\nico 

zaradi izposoje na dom obiskalo

1.317.974 uporabnikov. Na dom so si

izposodili 4,9 milijona enot

knji\ni;nega gradiva.

Knji\nico Vodice aktivno obiskuje

1.066 ;lanov, ki so si v letu 2009

izposodili 59.984 enot knji\ni;nega

gradiva.
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Knji\ni koti;ek / :rna kronika

Prometne nesre;e<

- v Vojskem se je pripetila prometna
nesre;a zaradi izsiljevanja prednosti in
vo\nje z neprilagojeno hitrostjo, v kateri
sta bila udele\ena dva osebna avtomobila
in dva motorista< slednja sta na kraju
podlegla po[kodbam, voznica enega vozila
pa je bila hudo telesno po[kodovana<

- v Kosezah so obravnavali prometno
nesre;o I. kategorije< s kraja je, ne da bi
nudil svoje podatke, odpeljal voznik 

peugeota 307< 
- v Povodju so obravnavali padec

motorista, ker mu je pred motor sko;ila
srna<

- v Vodicah so obravnavali prometno
nesre;o s pobegom na parkiri[;u<
povzro;itelj je bil naknadno dobljen ter
mu je bil izdan pla;ilni nalog<

- v Vodicah so obravnavali prometno
nesre;o zaradi prekratke varnostne 

razdalje voznika, ki je tr;il v vozilo pred
njim< zaradi manj[e materialne [kode in
prekr[ka neznatne nevarnosti so policisti

:RNA KRONIKA 
za obdobje 

1. 4. do 3. 6. 2010

Policijska postaja Medvode

Modic. Jesenski cikel promocije stripa
napovedujemo med 11. oktobrom in 

1. novembrom [e v Knji\nici Pre\ihov
Voranc. 
Na razli;nih postajali[;ih v Ljubljani pa bo
med 23. in 28. avgustom Potujo;a knji\nica
Mestne knji\nice Ljubljana pripravila
Filmobus, teden projekcije filmov, 

posnetih po literarnih predlogah, ki jih
bomo s spremljevalnimi dogodki 

organizirali na postajali[;ih bibliobusa in 

v parku v centru Ljubljane.
Leto, posve;eno knjigi, bomo v Mestni
knji\nici Ljubljana zaklju;ili s posvetovanjem
za okroglo mizo Knji\nica, srce mesta> med
tradicijo in prihodnostjo 8. novembra
letos. V sodelovanju z izbranimi ustanovami
s strokovnega podro;ja in podro;ja [ir[e
javnosti se \elimo aktivno vklju;iti 

v prostor izmenjave mnenj, idej in
strokovnih pobud za nadaljnji kakovostni
razvoj Ljubljane na podro;jih knjige, 

branja, znanja in kulture. V okviru 

posvetovanja bomo organizirali tudi 

okroglo mizo z uglednimi gosti o aktualnih
vpra[anjih vsakodnevnega dialoga med
knji\nico, mestom in obiskovalci knji\nic.
Nismo pa pozabili na na[e najmlaj[e
obiskovalce. Prav tako spomladi
pri;enjamo z uvajanjem novega pristopa 

k pravlji;nim uram s plesom v okviru 

projekta Ple[em s knjigo, ki ga pripravljamo
v sodelovanju s Plesno [olo Kazina.
Knji\nice Mestne knji\nice Ljubljana bodo
v ;asu prestolnice knjige bogatej[e tudi za
interaktivni model Kosovirjeve \lice, 

realisti;no maketo, narejeno po knjigi
Svetlane Makarovi; Kosovirja na lete;i
\lici, ki bo namenjen najmlaj[im za
zabavno poslu[anje pravljic in pesmic. 
Za obve[;anje o vseh prireditvah v Mestni
knji\nici Ljubljana bomo na spletnih
straneh knji\nice posebej izpostavili
izbrane projekte, ki jih pripravljamo 

v okviru svetovne prestolnice knjige 

v ljubljanskih knji\nicah - in v tem okviru

v skladu z zakonom izdali obvestilo 

o odstopu ogleda<
- v Vodicah so obravnavali prometno

nesre;o s pobegom neznanega voznika
manj[ega kombija ali enoprostorca<

- v Zapogah so obravnavali prometno
nesre;o, katere povzro;itelj je s kraja
pobegnil< nastala je materialna [koda< 

- na regionalni cesti Vodice-Skaru;na so
obravnavali prometno nesre;o, ki se je
pripetila zaradi vo\nje po sredini vozi[;a
obeh udele\encev< nastala je materialna
[koda<

- na AC pred CP Torovo je pri[lo do
prometne nesre;e zaradi neprilagojene
hitrosti vo\nje tovornega vozila za prevoz
kurilnega olja< voznik je pri tem dobil
telesne po[kodbe, pri[lo pa je tudi do 

izlitja olja v naravno okolje<
- v Vodicah so obravnavali prometno

nesre;o na parkiri[;u - pobeg< s kraja je
pobegnil NN voznik NN vozila.

Kriminaliteta<

- na Selu so obravnavali dogodek, kjer je
sosed ogro\al drugega soseda pri prepiru
ali pretepu<

- v Zapogah so obravnavali tatvino 

gradbenega materiala iz nedograjene
hi[e<

- v Vojskem so obravnavali vlom v brunarico<
- v Vodicah so obravnavali vlom 

v stanovanjsko hi[o<
- v Zapogah so obravnavali gro\nje 

tudi spletni projekt Knji\ni klub, ki bo vsem
navdu[enim bralcem nudil prostor 

za interaktivnost in literarne vsebine [e 

v virtualnem okolju knji\nice. 
V Mestni knji\nici Ljubljana se dogaja
ogromno zanimivih re;i, zato ;im prej
obi[;ite va[o knji\nico, kjer si boste lahko
zbrali \eleno knjigo, prelistali ;asopis,
brskali po internetu ali preprosto koristno
pre\iveli ;as v prijetnem knji\ni;nem
okolju. 

z ubojem<
- v Vodicah so obravnavali tatvino denarnice

z vsebino iz odklenjenega avtomobila,
parkiranega pred pokopali[;em<

- v Repnjah so obravnavali vlom 

v stanovanjsko hi[o<
- v Vodicah so obravnavali zastrupitev

;ebel<
- na Selu so obravnavali po[kodovanje

lesene vrtne ute<
- na parkiri[;u pokopali[;a v Vodicah so

obravnavali vlom v osebni avtomobil<
- v Bukovici so obravnavali tatvino goriva

iz tovornih vozil<
- v Vodicah so obravnavali tatvino 

reg. tablic z osebnega avtomobila.

Javni red in mir<

- v {inkovem Turnu so obravnavali 

kr[itev javnega reda in miru s strani
mladoletnikov< zaradi kr[itev sledi
obdol\ilni predlog na sodi[;e.

Ostali dogodki<

- na Selu je bil ve;kratnemu kr[itelju
zase\en osebni avtomobil<

- v Vodicah so zaradi vo\nje pod vplivom
alkohola pridr\ali voznika osebnega 

avtomobila< 
- v Vodicah so zasegli prepovedano drogo

pri eni osebi.
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Zdravilne rastline 

Peter[ilj je doma v vzhodnem Sredozemlju,
danes pa je brez dvoma najbolj uporabna
za;imba, s katero za;inimo skoraj vse jedi
razen sladic. Rastlina je dvoletnica in
zraste od deset centimetrov do pol metra
visoko. Prvo leto naredi gosto zeleno
krono, v drugem letu pa zraste tudi steblo
in majhni beli cvetovi. Ustreza mu son;na
lega ter rodovitna in globoko prekopana
prst. Ima prijeten, zna;ilen vonj, kar
pomeni, da je edinstven in ga ni mogo;e
primerjati z drugimi di[avnicami.
Peter[ilj je rastlina, polna vitaminov, [e
posebej vitaminov A, B1, B2, C in E,
eteri;nih olj in rudninskih snovi. Uporabna
je cela rastlina. Liste trgamo v prvem letu,
semena poberemo, ko dozorijo, korenine
pa izkopljemo drugo leto jeseni. Liste
uporabimo sve\e, jih posu[imo ali 

zamrznemo. V zdravilne namene iz listov,

korenin in semen kuhamo ;aj. Ta je
najbla\ji iz listov in najmo;nej[i iz semen,
zato moramo biti pri uporabi slednjega zelo
previdni, saj ima predoziranje lahko
stranske u;inke.
V zdravilstvu se ;ajni poparek priporo;a
pri vnetju se;il, ledvi;nih kamnih,
revmati;nih te\avah, slabi prebavi, ;revesnih
kr;ih in vetrovih, spro\i zastalo 

menstruacijo, pomaga pri izka[ljevanju,
slabokrvnosti, brezvoljnosti in bolnikom
po operaciji. Novej[e raziskave so pokazale,
da olje iz peter[iljevih semen spodbuja
jetrno obnovo, vsebnost antioksidantov pa
u;inkuje proti raku.
S poparkom [opka sve\ega peter[ilja si
lahko u;inkovito o;istimo aknasto ko\o.
Poleg pomo;i pri ne;isti ko\i bo peter[iljev
obkladek pomagal pri zmanj[anju oteklin,
pomiril pike \u\elk in deloval antisepti;no

Peter[ilj
Vida Pirc

Peter[ilj ni samo zelo uporabna ju[na zelenjava in za;imba za izbolj[anje
okusa [tevilnih jedi, pa; pa tudi zdravju koristna zel.

na povr[inske rane. Z \ve;enjem sve\ih 

listov izbolj[amo ustni zadah in dobro 

vplivamo na ko\o.
V kulinariki se uporablja na tiso; in en
na;in. Najve; vitaminov in mineralov
ohranimo, ;e ga jedem nasekljanega
dodamo ob koncu kuhanja. Tako z njim
izbolj[amo okus solatam, jaj;nim jedem,
zelenjavnim juham, ribam in kuhanemu
krompirju, majonezam in raznim omakam.
Je glavna sestavina tr\a[ke omake in 

je pomemben kot ju[na zelenjava. 
:e upo[tevamo vse zgoraj navedene
koristne u;inke peter[ilja, mu moramo
nujno nameniti prostor v svojem vrtu.
:eprav kali tudi do [est tednov, bo [e
vedno ;as, da ga posejemo \e letos. Ob
pomanjkanju prostora v vrtu pa si sadiko
lahko posadimo tudi v cvetli;ni lon;ek.
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Spominski dnevi

Neko; preprosto vpra[anje, kaj je dru\ina,
je danes ostalo brez pravega odgovora. :e
vpra[amo antropologe, bi dejali, da je to
“skupina, za katero je zna;ilno skupno
domovanje, ekonomsko sodelovanje in
reprodukcija” (Murdock). V statistiki je
dru\ina opredeljena kot \ivljenjska 

skupnost enega ali obeh star[ev in otrok, ki
\ivijo v istem gospodinjstvu. Prav tako sta
statisti;no dru\ina tudi zakonca ali 

zunajzakonska partnerja brez otrok. 

V sociologiji drugi del statisti;ne definicije
ne velja, saj je dru\ina opredeljena 

z otroki ...
Kakor koli \e, ;eprav razli;ne dru\be in
strokovne javnosti po svetu dru\ino
razli;no opredeljujejo, se vsaj v ne;em vsi
strinjajo> dru\ina je osnovni ;len vsake
dru\be. V njej se za;ne vsako \ivljenje in
prav tukaj se to \ivljenje tudi oblikuje - na
kar zagotovo odlo;ilno vplivajo tako
notranji kot zunanji dru\inski pogoji.
Medtem ko se je v zadnjih desetletjih 

predvsem veliko govorilo o pomembnosti
sestave dru\ine (ali sta to oba star[a ali le
eden, poro;ena ali ne itd.), sedaj vse bolj 

v ospredje prihajajo zunanji dejavniki.
Tako je za dru\ino oz. njen nastanek in
razvoj danes odlo;ilnega pomena, kak[no
je stanje zaposlitve obeh partnerjev (redna
ali dolo;ena zaposlitev, polni delovni ;as
ali ne ...), kak[ni so njuni stanovanjski
pogoji (\ivita pri star[ih ali na svojem, vsak
zase ali skupaj, pravkar kupujeta bivali[;e
...), kak[ni so v njuni bli\nji okolici pogoji
za otro[ko varstvo itd. Vse to namre;
odlo;ilno vpliva na drugo aktualno
dru\insko vpra[anje> usklajevanje
dru\inskega, poklicnega in zasebnega 

\ivljenja. :e vemo, da je Slovenija 

v skrajnem vrhu dr\av EU po dele\u mater,
zaposlenih za polni delovni ;as, in s tem
pove\emo [e podatek iz raziskave leta
2008, da se slovenski o;etje s svojimi 

otroki v povpre;ju ukvarjajo 12 minut na
dan, potem prav tako ne moremo mimo

verjetno vsem \e dobro znanega termina
“delitev dela v dru\ini”. A na to temo je bilo
povedanega \e toliko, da lahko razmislek
sedaj obrnemo v drugo smer> zaradi 

spremenjene dinamike dana[njih dru\in se
delitev dela postopno spreminja kar sama
od sebe, oziroma se mora spreminjati, ;e
\elimo, da dru\ina v svojem bistvu sploh
obstane. 
Seveda spremembe praks, ki so dolga leta
veljale za edine pravilne, potrebujejo [e
ve; dolgih let, da za\ivijo. Vsekakor pa so
ravno prej omenjeni zunanji dejavniki tisti,
ki bodo podobo dru\ine in dogajanje v njej
[e dodatno preoblikovali. 
Ali se stvari odvijajo v pravo smer, je te\ko
re;i< predvsem zato, ker nih;e ne more 

z gotovostjo re;i, kaj sploh je prava smer.
Dejstvi, da se vedno ve; (slovenskih) 

podjetij trudi za pridobitev certifikata
“Dru\ini prijazno podjetje” in da 

predstavniki mlade generacije dru\ino
postavljajo visoko na seznam svojih 

vrednot, sta zagotovo spodbudni. Po drugi
strani pa dejavniki, na katere nimamo
velikega vpliva, ustvarjajo vedno nove in
nove, morda do sedaj celo neznane oblike
dru\in. Je recimo ;udno, ;e dru\ine \ivijo
po t. i. na;inu LAT (living apart together ali
lo;eno skupno \ivljenje), kar pomeni, da
partnerja \ivita geografsko lo;eno, ;eprav
oba priznavata svojo partnersko zvezo (;e
imata otroke, ti ponavadi nekaj ;asa \ivijo
z enim, nekaj ;asa pa z drugim star[em)?
Do tak[nega na;ina dru\inskega \ivljenja
lahko pride prostovoljno ali ne, vzroki zanj
pa so pogosto poklicne narave. Nasploh 

je vedno ve;ja mobilnost svetovnega 

prebivalstva [e eden izmed dejavnikov, ki
pomembno vplivajo na sodobno 

pojmovanje dru\inskega \ivljenja. Pri nas
zaenkrat to [e ni tako opazno, saj ponavadi
govorimo le o razli;nem bivali[;u znotraj
istih dr\avnih meja, medtem pa se po svetu
vedno ve;krat dogajajo dru\inske situacije,
ko si partnerja ne delita niti iste dr\ave. Od

tod tudi geslo leto[njega mednarodnega
dneva dru\in “Vpliv migracij na dru\ine po
svetu”.
In ;eprav v Sloveniji morda te teme ([e)
niso tako aktualne, tudi mi ne moremo
mimo dejstva, da je tradicionalna dru\ina 

s hierarhi;nimi, vnaprej dolo;enimi vlogami
svojih ;lanov, stvar preteklosti. Zato bo na
primer zanimivo videti, kako bo spremembe
v dru\inskem \ivljenju zaznala statistika
leta 2011, ko bo v Sloveniji na vrsti naslednji
popis prebivalstva. Podatki iz zadnjega
popisa, leta 2002, ko je v dru\inah iz 

statisti;ne definicije \ivelo skoraj 80 %
slovenskih prebivalcev, namre; zagotovo
niso ve; natan;ni.
:e dru\ino gledamo v lu;i [e ene izmed
mnogih definicij, namre; te, da je dru\ina
“osnovna celica dru\be”, potem vse
opisano niti ni presenetljivo. Dru\ina se
kot vse celice na svetu spreminja in raste,
njeno povezovanje z drugimi celicami pa je
vir novega \ivljenja, novih dru\in. Za konec
pa se lahko poigramo [e z eno zanimivo
primerjavo> tako kot vsaka celica tudi
dru\ina za svoj obstoj potrebuje predvsem
hrano (ne glede na vse ostale notranje in
zunanje dejavnike), in to vsak dan, ne le na
dan dru\in. Kak[na je ta hrana, pa vsaka
dru\ina zase najbolje ve.

Dru\ina - ta posebna hobotnica, katere
lovkam nikoli povsem ne ube\imo< 

a globoko v svojem srcu tega niti ne \elimo.
~Dodie Smith

Kaj je danes dru\ina?
Jerneja Kimovec

Mednarodni dan dru\in, 

15. maj

15. maj je za mednarodni dan dru\in razglasila Generalna skup[;ina
Zdru\enih narodov, prvi; pa smo ga praznovali leta 1994, v letu dru\ine. Od
takrat praznik postaja vse bolj pomemben, med drugim tudi zato ker je
dru\ina v dana[njem svetu, polnem sprememb in negotovosti, ena redkih
stvari, ki je [e ohranila svojo prvotno vlogo in pomen.

17. marca sva Vanja in

Vojko Rozman iz Bukovice

dobila h;erko Lucijo.
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Spominski dnevi

Del skoraj pol milijardne evropske dru\ine,
ki ji trenutno predseduje {panija, je od 

1. maja 2004 tudi Slovenija, ki letos skupaj
s preostalimi 26 ;lanicami \e [esti;
obele\uje ta dan. Poleg prireditev in
dogodkov v tednu okoli 9. maja je ta ;as
namenjen tudi ovrednotenju preteklega
evropskega leta in pregledu pri;akovanj za
naprej. 
Prebivalci dr\av ;lanic EU razli;no gledajo
na \ivljenjske pogoje ter prilo\nosti in
ovire v tej veliki skupnosti, mnenja pa se
razlikujejo tudi znotraj posameznih dr\av.
O aktualnih vpra[anjih dr\avljani vseh 

27 ;lanic EU dvakrat letno izra\ajo mnenja
v Eurobarometru, tj. javnomnenjski
raziskavi, ki jih Evropska komisija redno
izvaja v dr\avah ;lanicah EU \e od leta 1973.
{e posebej zanimivi so ti premiki oz. 

spremembe mnenj v zadnjih mesecih, ko se
je Evropa tako kot ves svet zna[la pred
velikim izzivom izhoda iz gospodarske
krize. V zadnji raziskavi, ki je bila opravljena

jeseni 2009, je sodelovalo tudi 1015
Slovencev. 
:eprav bi morda na prvi pogled ocenili
druga;e, ve;ina Slovencev (64 %) [e vedno
meni, da je Slovenija s ;lanstvom v EU 

pridobila, [e nekoliko ve; (67 %), pa jih je
prepri;anih, da ohranitev slovenskega
tolarja na[e dr\ave ne bi za[;itila pred
u;inki finan;ne in gospodarske krize. Prav
tako so ljudje glede EU in njene prihodnosti
na splo[no optimisti;ni.
Na drugi strani pa se tako Slovenci kot
mnogi drugi evropski narodi zavedajo, da
je trenutno stanje v gospodarstvu in
zaposlovanju slabo in na tem podro;ju 

v letu 2010 pri;akujejo [e nekoliko slab[e
razmere. Skoraj tri ;etrtine Evropejcev
meni, da je rev[;ina v njihovi dr\avi
splo[en problem in od svoje vlade
pri;akuje, da sprejme nujne ukrepe za
njeno re[evanje. Ob tem se pojavi [e 

en zanimiv trikotnik. :eprav Slovenci
evropsko gospodarstvo ocenjujejo kot

Nas Evropa podpira ali
ovira?

Jerneja Kimovec
9. maj, dan Evrope

Leta 1985 je bil za (rojstni) dan Evrope razgla[en 9. maj. Na ta dan leta 1950
je namre; tedanji francoski zunanji minister Robert Schuman predstavil
deklaracijo oz. poziv k zdru\evanju proizvodnje premoga in jekla med 
evropskimi dr\avami. Ta deklaracija je vodila k Evropski gospodarski 
skupnosti in kasneje k Evropski uniji, zato velja za temeljni kamen
evropskega zdru\evanja.

Vabilo
Prostovoljno gasilsko dru[tvo Polje 3. 7. 2010 organizira 9. veteransko tekmovanje za pokal PGD Polje

in pokal GZ Slovenije s pri;etkom ob 15.00. Po tekmovanju (ob 20.00) sledi velika vrtna veselica s

sre;elovom in kegljanjem. Za dobro razpolo\enje bo poskrbel Ansambel bratov Poljan[ek, za stre\bo

pa doma;i gasilci in gasilke. Veselica bo v vsakem vremenu ([otor).

Pri;etek kegljanja bo v petek, 2. 7. 2010, ob 20. uri.

Na pomo;! 

Vabijo gasilci iz Polja

slabo, pa njegovo delovanje ocenjujejo
bolje kot delovanje gospodarstev drugih
svetovnih velesil. |ivljenje v Evropi je torej
pozitivna stvar, vendar pa ne kjer koli 

v Evropi> kar 61 % anketirancev namre;
meni, da bi njihovi otroci v drugih evropskih
dr\avah imeli bolj[e \ivljenje. Slovenci
namre; na ve;ini pomembnih \ivljenjskih
podro;ij (\ivljenjski stro[ki, kakovost 

\ivljenja, cene, zaposlovanje, stanje okolja
itd.) ocenjujejo stanje v Sloveniji slab[e 

v primerjavi s povpre;jem v EU. {e ve;,
;eprav so optimisti;ni glede prihodnosti
EU, pa ne pri;akujejo, da se bo njihovo
osebno stanje v tem letu bistveno
izbolj[alo.
Lahko bi torej na kratko povzeli, da
Slovenci v glavnem niso nezadovoljni 

z Evropsko unijo (v primerjavi z zadnjim
merjenjem ji je podpora celo nekoliko
porasla, prav tako [e vedno v veliki meri
podpiramo evropsko monetarno unijo in
[iritev EU), pa; pa veliko ve; te\av vidijo 

v svoji lastni dr\avi.
Slovenci namre; podobno kot ostali
Evropejci ob omembi Evropske unije
najprej pomislijo na evro in njegove 

prednosti, svobodo potovanja, [tudija in
zaposlovanja, kot veliko vrednoto pa 

navajajo tudi mir. Poleg tega 

v duhu evropskega slogana “Zdru\ena 

v raznolikosti” velika ve;ina Slovencev
meni, da je tisto, kar dr\avljane razli;nih
dr\av zdru\uje, pomembnej[e od tistega,
kar jih lo;uje.
Prihodnost EU je torej vsaj po mnenju
Slovencev svetla, prihodnost Slovenije pa
... je \e druga (te\ka) tema.
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Pobarvanka Nagrajenec pobarvanke iz prejšnje številke je Gal Lunder iz Bukovice.

Otro[ki koti;ek
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Zahvale / Obvestila

Z A H V A L A

V 98. letu nas je zapustila na[a draga
mama, stara mama in prababica

Fran;i[ka Gosar, Nadolekova mama s Sela.

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem
- vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Posebna zahvala g. \upniku Francu Mervarju za lep poslovilni obred,
pogrebni slu\bi Nav;ek, pevcem, nosa;em, gospodu Lamov[ku ter
Dru[tvu upokojencev Bukovica - {inkov Turn za poslovilni govor.

Hvala vsem za izre;eno so\alje, darovano cvetje in sve;e.

Vsi njeni

Naj bo spokojen, ve;ni spanec tvoj,
prinese bla\enega naj miru,
v srcih nosili bomo te s seboj,
spominjali se bomo dni,
ko z nami bila si!

Z A H V A L A
Ob nenadni izgubi drage mame,

Marije Lah iz Vodic,

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in
vsem ostalim, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Iskrena hvala za
izre;ena so\alja, darovane sve;e in svete ma[e. G. \upniku za lep
obred, pevski skupini, Dru[tvu upokojencev Vodice, g. Tonetu Logarju
za poslovilni govor, slu\bi Nav;ek, pevcem, g. Lamov[ku ter nosa;em.

H;erka Mari in vsi njeni

Ugasnila je lu; \ivljenja,
se pri\gala lu; spomina.
Nasvidenje pri Bogu!

Z A H V A L A

3. maja 2010 se je v 73. letu od nas poslovil na[ dragi mo\,
o;e, stari o;e, tast, brat, stric ...

Rudolf Pangerc iz Bukovice.

Iskrena hvala vsem< sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem,
ki ste nam v te\kih trenutkih pomagali in ga pospremili k zadnjemu
domu. Hvala za vse poklonjene darove za ma[e, za sve;e in cvetje.

Hvala dr. Gruji;ic’u za spremljanje v bolezni, hvala \upniku g. Francu
Mervarju, g. Lamov[ku, DU Bukovica in pogrebni slu\bi Nav;ek.

Vsi njegovi

SREDA, 7. 7. 2010
PIRNI:E − pri GD Pirni;e od 09>00 do 12>00 in od 13.00 do 15.00

:ETRTEK, 8. 7. 2010
SMLEDNIK − pri Zormanu od 08>00 do 14>00

PETEK, 9. 7. 2010
VODICE − Vojsko 9, pri kmetiji g. Jo\a Ah;ina  od 08>00 do 11>00 

− Kamni[ka c. 40 a, pri kmetiji g. Bla\a Ko\elja od 13.00 do 18.00

SOBOTA, 10. 7. 2010
MEDVODE  − pri KZ Medvode  od 08>00 do 13>00 in od 15>00 do 18>00
_________________________________________________________
TEHNI:NE PREGLEDE NA TERENU IZVAJA AMZS, d. d., Pe Ljubljana
INFORMACIJE 01/53−05−386, EKIPA NA TERENU 041/306−637

Z A H V A L A

Po te\ki bolezni nas je v 77. letu zapustila 
na[a draga mama

Ivanka Ser[en iz Vesce.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom
in znancem za njihove darove, cvetje in sve;e. Hvala tudi gospodu

\upniku Francu Mervarju, pevcem, pogrebni slu\bi Nav;ek,
patrona\nima sestrama Majdi Podgor[ek in Mariji :uk ter Dru[tvu

upokojencev Bukovica - {inkov Turn.

Vsi njeni

OBVESTILO TRAKTORJI
TEHNI:NI PREGLEDI TRAKTORJEV IN TRAKTORSKIH PRIKLOPNIKOV
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O;istili smo na[o ob;ino

O;istili smo na[o ob;ino



fotografije govorijo same


